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ACTA PLE NÚM. 7/01 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 28 DE 
JUNY DE  2001 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 28 DE JUNY DE 2001  
 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-vuit de juny de dos mil u, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
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Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 6/01, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 31 de maig d'enguany. 
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 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 3.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 2.1.- Decret núm. 3523/01 de data 18 de juny 
 
 “Atès el Decret 284/1996 de 23 de juliol de 1996, de regulació del 
sistema català de serveis socials, preveu els convenis de col·laboració com un 
dels mitjans de coordinació interadministrativa entre l’Administració de la 
Generalitat de Catalunya i els ens locals. 
 
 Atès l’ordre de 4 de maig de 2001, de convocatòria de convenis entre 
el departament de Benestar Social i els ajuntaments de més de 20.000 
habitants i consells comarcals per a la cooperació interadministrativa en 
matèria de serveis socials i benestar social. 
 
 Atès el conveni  inicial aprovat l’any 1993 per a tres anys, prorrogat 
posteriorment de forma anual mitjançant protocol d’Actualització i Pròrroga 
del conveni-Marc de cooperació interadministrativa. 
 
 Atès la voluntat de l’Ajuntament de Cornellà a continuar donant un 
tractament integral i coherent a la política de benestar social que sigui 
instrument per a la promoció dels ciutadans, tant d’iniciativa privada com 
pública al municipi de Cornellà de Llobregat. 
 
 Fet ús de les atribucions que em confereix la legislació vigent 
 

HE  RESOLT 
 
 Primer.- Sol·licitar al departament de Benestar Social d la 
Generalitat de Catalunya que procedeixi a l’aprovació i subscripció d’un nou 
conveni marc de cooperació entre el Departament de Benestar Social de la 
Generalitat d Catalunya i l’Ajuntament de Cornellà per tal d’estendre de 
manera progressiva la cobertura territorial de la Xarxa bàsica de serveis 
socials de responsabilitat pública d’acord amb les determinacions del Pla 
d’actuació social. 
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 Segon.- Donar compte del present acord a la propera sessió de Ple 
que se celebri.” 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Judith Ibàñez Vives, com a  
Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, per 
manifestar que han fet un escrit al Departament de Benestar Social, fent 
constar les nostres demandes per aquest nou conveni, i estem a l’espera de 
que contestin perquè demanem més coses de les que teníem a l’anterior 
conveni però, de totes maneres, estem pendents de que ens convoquin a una 
reunió. 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.2.- Decret núm. 3524/01 de data 18 de juny 
 
 “Aquest Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 26 d’abril de 2000, 
amb el número 2233/2000 i com a conseqüència de la nova organització 
derivada de la Corporació sorgida  de les Eleccions Municipals que varen tenir 
lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres integrants del Ple del 
Consell Assessor de la Gent Gran de Cornellà de Llobregat, modificat 
posteriorment per Decret de l’Alcaldia número 2961/2000, de 8 de juny. 
 
 Atès que mitjançant escrit del Cap del Departament Administratiu 
de Serveis Socials, i a la vista de la proposta feta pel Secretari  del Consell 
Assessor de la Gent Gran de Cornellà de Llobregat, es sol·licita el nomenament 
de representants, titular i suplent, de l’Associació de Familiars de l’Alzheimer 
del Baix Llobregat, en el Consell esmentat. 
  
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides  

 
HA  RESOLT 

 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 2233/2000, de 26 
d’abril, en el sentit de nomenar com a Vocals, titular i suplent respectivament, 
del Ple del Consell Assessor de la Gent Gran de Cornellà de Llobregat, en 
representació de l’Associació de Familiars de l’Alzheimer del Baix Llobregat, a 
les senyores Ma. Clara Avellán Matas i Montserrat Torres Moragas. 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Serveis 
Socials, Salut Pública i Dona d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-
presidenta i Secretari del Consell Assessor de la Gent Gran de Cornellà de 
Llobregat, i a les persones interessades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
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 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que aquest decret és per fer una modificació sol·licitada  per les 
mateixes entitats que formen part del Consell. 
  
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
 3.- Aprovació del catàleg de Llocs de Treball de l’exercici 2001. 

 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vista la proposta de catàleg de llocs de treball del personal 
funcionari i personal laboral d’aquest Ajuntament i dels seus Organismes 
Autònoms per l’exercici 2001, així com la normativa de retribucions i provisió 
de llocs de treball que el desenvolupa, elaborada pel Departament de Recursos 
Humans en concordança amb l’informe tècnic justificatiu que consta en 
l’expedient, 
  
 Vist també el preacord arribat amb la representació del personal 
laboral pel que fa a l’estructura retributiva del personal laboral als efectes de 
poder ser incorporats amb el Catàleg amb les mateixes característiques que al 
personal funcionari, 
  
 Atès que l’esmentat catàleg de Llocs de Treball s’ha realitzat tenint 
en compte el que preveu l'article 27 i ss. de la Llei 13/2000 de Pressupostos 
Generals de l’Estat per l’exercici 2001, 
 
 Atès el que preveuen els articles 29 i ss. del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals,  i els articles 54 i 165 del mateix cos legal i 
l’article 291 2 de la Llei 8/1987,  de 15 d’abril,  Municipal i Règim Local de 
Catalunya, i l’article 70 2 de la Llei 70/1985 de 2 d’abril, Reguladora de les 
Bases de Règim Local, 
  
 Atès el que preveu l’article 41 de l’Estatut dels Treballadors, 
 
 Atès que la proposta d’acord ha sigut informada favorablement per 
la representació del personal 
  
 El President de la Comissió Informativa Interior, Comerç i 
Comunicació,  proposa al Ple Municipal l’adopció del següent  
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ACORD 
 

 Primer.- Aprovar  el “Catàleg de Llocs de Treball del personal 
funcionari i laboral de l’Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms” en la 
forma que consten en els documents ANNEX I (Relació descriptiva) i ANNEX II 
(Relació valorativa) per l’exercici 2001, que s’adjunten, els quals formen part 
integrant del present acord. 
 
 Segon.-  Aprovar el pre-acord subscrit amb la representació del 
personal de modificació de l'estructura retributiva del personal laboral de 
l'Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms que s'uneix al present acord 
com ANNEX III i  que forma part integrant del present acord. 
 
 Tercer.- Aprovar inicialment la Normativa de Retribucions i de 
Provisió de Llocs de Treball d’aquest Ajuntament i del seus Organismes 
Autònoms que s'adjunta com ANNEX IV i que forma part integrant del present 
acord, que s'haurà de sotmetre a informació pública i audiència als interessats 
a efectes de reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del 
corresponent edicte en el Butlletí Oficial de la Província per un termini de 
trenta dies, transcorregut el qual sense que s’hagi presentat cap reclamació o 
suggeriment s’entendrà aprovada definitivament sense necessitat d’un nou 
acord. 
 
 Quart.- Aprovada definitivament l’esmentada Normativa, es 
publicarà el seu text en el Butlletí Oficial de la Província, essent vigent un cop 
transcorreguts 15 dies a partir de la seva total publicació. 
 
 Cinquè.- Fixar els complements personals transitoris del personal 
que consta en la relació adjunta com ANNEX V i que forma part integrant del 
present acord, en els imports i efectes anyals que hi consten.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que aquest punt es tracta en el Ple 
d’aquest mes de juny, quan en circumstàncies normals, s’hagués estudiat al 
mes de gener, però -com tots saben-, producte de l’acord assolit amb la 
representació del personal envers el Conveni d’aquest Ajuntament, la 
Corporació es va comprometre a treballar un document que afecta temes 
organitzatius i retributius per als pròxims tres anys. 
 
 El fruit d’aquest treball que ha realitzat la Corporació, es va 
presentar a la Junta de Personal la  qual ha estat també durant uns mesos 
fent aportacions i reflexions que ambdues parts hem anat madurant i que,  
finalment ens ha permès assolir un acord que queda reflectit avui en aquest 
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document i que motivarà d’altres acords que no hauran de passar pel Ple, sinó 
pels diferents òrgans  competents, o bé la Comissió de Govern o bé per Decret. 
 
 Amb aquest acord s’aprova la relació descriptiva dels llocs de 
treball, les retribucions que afecten a cada lloc de treball, s’aprova també pel 
que fa al personal laboral, el sistema retributiu amb criteris idèntics al previst 
pels funcionaris, i, així mateix, s’aprova la Normativa de retribucions. 
 
 Com ja vaig explicar al seu moment, fonamentalment, l’important 
d’aquest acord és que, per una part es consoliden les retribucions del personal 
d’aquesta organització, i, en segon lloc, s’estableixen uns nous incentius 
retributius que afecten bàsicament al col·lectiu de la Guàrdia Urbana i, en 
tercer lloc,  s’amplia el paper que ha de jugar la Junta de Personal en tot allò 
que es refereix a la revisió de la valoració dels llocs de treball. 
 
 Crec que tot aquest treball que s’ha conjuntat i s’ha tirat cap 
endavant permet una actualització organitzativa, retributiva i permet també 
ampliar i desenvolupar l’acord que havíem assolit amb el personal fa uns 
mesos en el marc del conveni. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que aquesta és una 
qüestió que ja havíem comentat anteriorment en la Comissió Informativa   i ha 
hagut tota una sèrie d’explicacions sobre ella, però, en relació allò que deia el 
Sr. Balmón, respecte de la Junta de Personal, a mi m’han arribat queixes de 
què se li ha presentat el document, però no ha hagut una participació, i que, 
fins i tot alguns membres de la Junta, s’havien negat a signar-lo. 
 
 Això m’ha agafat una mica de sorpresa perquè ha sigut a última 
hora, i tot el que havíem parlat jo ho veia bé, entenent que quan els 
treballadors accepten i signen, nosaltres l’únic que podem dir és que si ells i 
els seus representants ho han ratificat, doncs no hi ha res que objectar. 
 
 No obstant, en aquest cas, a mi m’assalta el dubte i ja he dit que  
no he pogut arribar al fons i davant d’aquesta situació i sense entrar més, jo 
m’abstindré. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que quan s’arriba a 
un conveni i a uns acord com els que s’han arribat ara, s’ha de felicitar a la 
gent. 
 
 Jo no tenia, ni molt menys, la informació que acaba de dir ara el Sr. 
Flórez, i no sé d’on surt. La informació que tenia era tot el contrari, que s’havia 
arribat a un acord, -com ha explicat aquí el Tinent d’Alcalde-, de totes 
maneres, mirant una mica la documentació que ens ha fet arribar, tinc dues 
incògnites. Per una banda, penso -és una valoració molt personal- que tots els 
llocs de treball relacionats amb l’Àrea de Serveis a la Persona, crec que estan 
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poc retribuïts, que podien millorar-se les seves condicions, comparant amb 
altres situacions similars. 
 
 I quant a la situació dels auxiliars administratius I, crec que també 
es crea la incògnita de: què passarà, si no poden poden tornar a promocionar 
internament?,  no poden tenir cap altra sortida?. Penso que, tot i que són poca 
gent, potser una gent molt determinada, no s’hauria de tancar mai la porta a 
que tinguin l’oportunitat d’una promoció interna.  
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que voldria fer una 
pregunta donat que no estava en la Comissió Informativa, i el Sr. Balmón m’ha 
donat tota mena d’explicacions. M’agradaria saber si en la signatura de 
conveni, els representants sindicals estaven d’acord. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que ells podrien portar aquest acord al Ple sense 
necessitat d’arribar a un acord amb la Junta de Personal. 
 
 I ens plantegem que arribem a un acord perquè el conveni, que ja 
està signat, impugnat en una part, però, està pactat amb la Junta de Personal 
i ratificat per una assemblea, implica el desenvolupament d’acords, i fruit 
d’això és el perquè portem aquest document consensuat amb la Junta de 
Personal, tot i que nosaltres haguéssim pogut portar el catàleg i establert les 
valoracions, sense necessitat d’arribar a un acord amb ells. 
 
 Nosaltres, com a desenvolupament del que diu el conveni, hem 
parlat i obert expectatives més o menys a un 70% de la plantilla d’aquest 
Ajuntament, expectatives de promoció i d’una nova organització i expectatives 
d’unes millores retributives, però, en tot cas, sí que hem respectat el sistema 
piramidal que al seu moment establia la valoració de llocs de treball, i com ho 
hem respectat, doncs on eren els serveis socials, també estan ara, ni uns han 
arribat més amunt, ni altres estan més per sota, i això perquè no fem una 
nova valoració, sinó que allò que estem establint són nous programes afectats 
a col·lectius o a persones o a llocs de treball per a millorar aqueix sistema 
retributiu, però tot i així, hem fet un treball important, i és que hem 
consolidat,  -com vaig explicar l’altra dia-, retribucions de tots els treballadors, 
i hem fet un segon treball que afecta, en concret, al personal laboral. 
 
 És cert que un membre de la Junta de Personal no està d’acord, 
però això és un problema de la Junta de Personal. Els dos sindicats que 
representen al personal d’aquest Ajuntament, elegits democràticament, han 
decidit signar, -reunint-se col·lectiu per col·lectiu i explicant-los a cada 
col·lectiu com anirien les coses-, i ho han decidit perquè , -com  he explicat en 
més d’una ocasió-, aquest acord salva una situació que perjudica en aquests 
moments al total dels funcionaris i personal laboral d’aquesta casa. 
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 Quant al tema dels auxiliars administratius dir que la promoció 
serà per a tothom en les mateixes condicions, per tant, qui vulgui 
promocionar, entrarà en el sistema de promoció, ja que a ningú se li denega la 
possibilitat. Així està establert i es faran cursets, com altres vegades, de 
perfeccionament i de promoció professional perquè tothom  treballi per a 
aqueixa selecció en les mateixes condicions. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb l’abstenció del Portaveu Grup Municipal d’EUiA, senyor 
Ignacio Flórez Barrón. 

 
 
 
 4.- Aprovació de la rectificació de l’Inventari Municipal de Béns 

i Drets de l’Ajuntament, corresponent a l’any 2000. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “El Ple de l’Ajuntament en sessió celebrada el 29 de juny de 2000, 
va acordar aprovar la rectificació de l’Inventari Municipal de Béns i Drets 
d’aquest Ajuntament, corresponent al any 1999. 
 
 Atès que de conformitat al que disposen els articles 103 i 105 del 
Reglament de Patrimoni dels Ens Locals, cal procedir a la rectificació de 
l’Inventari corresponent a l’ any 2000. 
 
 Aquesta Comissió Informativa de Règim Interior i Governació, 
proposa al Ple de l’Ajuntament, l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar la rectificació de l’Inventari Municipal de Béns i 
Drets corresponents a l’any 2000, integrat pels epígrafs corresponents a béns 
immobles, drets reials, drets personals, drets revertibles, béns mobles, i 
vehicles. 
 
 Segon.- Remetre còpia de la rectificació autoritzada per la 
Secretaria General de la Corporació, amb el vist i plau del President de la 
mateixa al Departament de Governació de la Generalitat, de conformitat amb 
allò que disposa l’article 105.3 del Reglament de Patrimoni dels Ens Locals. 
 
 Tercer.- Comunicar el present acord, juntament amb la còpia de la 
rectificació, als Departaments de Intervenció i Gestió Tributària.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que aquest és un document que conté la 
incorporació de totes aquelles adquisicions, concessions i compres que s’han 
fet durant l’any 2000, que afecten als béns de l’Ajuntament, i és un document 
que actualitzem cada any, amb totes aqueixes altes i baixes que es van 
produint. 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 

 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 

 
 
 
 5.- Acceptar la renúncia del Sr. Marçal Tarragó i Balaguer del 
càrrec de vocal de l’Ajuntament, en el Consell General del Consorci per a 
la Promoció i Dinamització del Comerç a Cornellà. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’acord del Ple de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat de 27 
de juliol de 2000, en virtut del qual es va constituir el Consorci per a la 
Promoció i Dinamització del Comerç a Cornellà de Llobregat i es van nomenar 
els vocals de l’Ajuntament en el Consell General del Consorci. 
 
 Atès que un dels vocals nomenats va ser el senyor Marçal Tarragó i 
Balaguer. 
 
 Atès que el senyor Marçal Tarragó ha presentat la seva renúncia al 
càrrec, per la qual cosa s’ha de procedir a la seva acceptació i nomenament 
d’un altre vocal. 
 
 Per tot això, el President de la Comissió Informativa d’Interior, 
Comerç i Comunicació, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents  
 
 
 
 
 



 11

ACORDS 
 
 Primer.- Acceptar la renúncia del Sr. Marçal Tarragó i Balaguer al 
càrrec de vocal de l’Ajuntament en el Consell General del Consorci per a la 
Promoció i Dinamització del Comerç a Cornellà de Llobregat.  
 
 Segon.- Nomenar com a vocal de l’Ajuntament en el Consell General 
al senyor Ernest Marco Fernández. 
 
 Tercer.- Comunicar aquest acord a les persones afectades, així com 
al Consorci per a la Promoció i Dinamització del Comerç a Cornellà de 
Llobregat.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que, com tots saben, el Sr. Tarragó ha 
vingut i ve assessorant en temes de comerç, i així i tot va ser escollit vocal per 
a representar a l’Ajuntament dins del  Consorci.  
 
 Com continuarà fent aqueixes tasques, -encara que no és 
incompatible-, però per a desvincular la seva situació de la d’assessorament 
que practica, ha decidit renunciar del seu lloc de vocal, i acceptem la seva 
renúncia i nomenem a una altra persona que estarà lligada també amb als 
temes de comerç a través de la Fira comercial, és el Gerent d’Emducsa i 
Precsa. 
 
 
 
  
 VOTACIÓ 
 

 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 

 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 6.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdit número 24/01 
per crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec al romanent de 
Tresoreria i baixes per anul·lació de despeses.  
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 DICTAMEN 
 
 
 “Vista la necessitat de suplementar la partida pressupostària 
11.222B0.22701 –“C.P.S. Seguretat”, per un import de 6.000.000 de pessetes, 
per tal de fer front les despeses derivades del nou contracte per a la vigilància 
dels mercats municipals i el parc de Can Mercader. 
 
 Vista la necessitat de creació d’una partida pressupostària per fer 
front les despeses derivades de l’execució del projecte de l’equipament esportiu 
i l’urbanització del subsector Ribera-Serrallo a càrrec d’EMDUCSA, per un 
import de 499.000.000 de pessetes, finançats amb càrrec a baixes per 
anul.lació de despeses. 
 
 Vista la proposta de la Cap del Departament de Comerç i Activitats 
Ambientals, de creació d’una partida pressupostària per tal d’atorgar 
subvencions als concessionaris del mercats municipals de carnisseria i 
menuts, afectats econòmicament per la malaltia d’encefalopatia espongiforme 
bovina. 
 
 Vista la necessitat de suplementar la partida pressupostària 
64.465A0.49103 –“Subv. Suchitoto” (El Salvador), en 75.000 pessetes i de 
crear una partida nominativa pel projecte “Colònies nens saharauis a 
Cornellà”, per un import de 780.000 pessetes. 
 
 Vista la necessitat de creació de nova partida pressupostària per tal 
d’atendre les despeses derivades del projecte d’obres de construcció d’un 
magatzem a l’escenari de la Plaça Almeda, per un import de 3.573.653,- 
pessetes, nova creació de la partida pressupostària per tal de procedir a 
l’adquisició i instal·lació d’una cabina de pintura en les dependències de la 
Brigada Municipal per un import de 6.000.000 de pessetes, i de suplementar 
la partida pressupostària per atendre la certificació final d’obra per la 
col·locació de gespa artificial al C.F. Cornellà, per un import de 3.030.626 
pessetes. 
 
 Vista la necessitat de suplementar la partida d’equipaments 
esportius en 12.000.000,- de pessetes per les obres de remodelació del pavelló 
de bàsquet Can Carbonell. 
 
 Vista la necessitat de concedir crèdits extraordinaris per tal de 
reconèixer crèdits d’exercicis tancats, no reconeguts en el seu moment, pels 
qual no existeix dotació adequada o suficient al vigent Pressupost, de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures, per un import de 392.320 pessetes i 
7.163 pessetes del Departament d’Inspecció Tributària. 
 
 Atès el que disposa l’article 158 de la Llei 39/1988 i 35, 36 i 37 del 
R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
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 Atès el que estableixen els articles 12 i 14 de les Bases d’Execució 
del Pressupost per a l’any 2001. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 

 
ACORDS  

 
 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 24/01   
per crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec al romanent de 
Tresoreria i baixes per anul.lació de despeses, que es proposa, d’acord al 
següent detall: 
 

ESTAT D’INGRESSOS 
 
                                                                                      Previsió                                                        Previsió 
Partida            Descripció                                              inicial                Altes            Baixes                   final  
71.87001 ROMAMENT TRES.SUPL.CREDIT 14.958.555 6.000.000 ------ 20.958.555 
71.87000 ROMANENT TRES.CRED.EXTR. 121.418.542 14.474.483 ------ 135.893.025 
 TOTAL ……………………………………………………. 20.474.483 ------ 
 
 

ESTAT DE DESPESES 
 
                                                                                 Consignació                                               Consignació 
Partida                      Descripció                                         inicial              Altes            Baixes               final 
 
11.222B0.22701 C.P.S. SEGURETAT 30.000.000 6.000.000 ------ 36.000.000 
74.452C0.74000 EMDUCSA/RIBERA-SERRALLO 0 499.000.000 ------ 499.000.000 
51.431A0.62202 RIBERA-SERRALLO 499.000.000 ------ 499.000.000 0 
29.622B1.48931 SUBV.MERCATS 0 2.000.000 ------ 2.000.000 
14.432B1.6010445 URB.PÇA.ALMEDA 0 3.575.653 ------ 3.575.653 
14.432B1.6010438 REURB.ALM.-FONTSANTA 79.188.327 ------ 3.575.653 75.612.674 
14.452C0.6010919 GESPA ART.CF CORNELLA 3.150.000 3.030.626 ------ 6.180.626 
14.432C0.6320300 REF.INST.ESPORTIVES 70.000.000 ------ 1.030.626 68.969.374 
14.452C0.6320305 REF.INST.ESP.CAN CARBONELL 0 12.000.000 ------ 12.000.000 
14.452C0.6320307 REF.INST.ESP.(INC.99) 2.098.778 ------ 2.000.000 98.778 
13.432E0.62314 INV.MAQUIN./MANTENIM. 0 6.000.000 ------ 6.000.000 
13.432E0.62312 MAQUIN.SERR.(INC.00) 5.000.000 ------ 5.000.000 0 
13.432E0.6230110 MAQUIN.SERRALLERIA 5.000.000 ------ 1.000.000 4.000.000 
51.432A0.2200002 MAT.OF.NO INV./URBAN.(CR) 0 134.892 ------ 134.892 
51.432A0.2260502 DESP.DIV./URBAN.(CR) 0 7.455 ------ 7.435 
51.432A0.2200102 LLIBRES I PUB./URB.(CR) 0 46.400 ------ 46.400 
52.431C0.2260502 DESP.DIV./OF.MIX.(CR) 0 19.978 ------ 19.978 
52.431C0.2200002 MAT.OF./OF.MIXTA (CR) 0 25.195 ------ 25.195 
52.431C0.62306 ADQ.MAT.INV./OF.MIX.(CR) 0 158.400 ------ 158.400 
71.611A2.21301 MANT.FOTOC.INSP.(CR) 0 7.163 ------ 7.163 
64.465A0.49103 SUBV.SUCHITOTO(EL SALV.) 750.000 75.000 ------ 825.000 
64.465A0.49109 ASS.CAT.AMICS POBLE SAHAR. 0 780.000 ------ 780.000 
64.465A0.49101 PROJECTES DE COOPERACIÓ 11.869.380 ----- 780.000 11.089.380 
   -------------------------------------- 
  TOTAL  532.860.762 512.386.279 
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 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan R. Sagalés Guillamón, com a Interventor 
Municipal, es fa una explicació del dictamen, manifestant que la Modificació 
de Crèdit representa, per una banda, unes altes d’un total de 532.860.762,- 
pessetes, que corresponen fonamentalment a un crèdit extraordinari de 
499.000.000,- de pessetes destinats a transferir-los a l’empresa Emducsa per 
atribució del projecte de Ribera-Serrallo, en aplicació d’un acord plenari 
anterior. Es finança amb una baixa de la partida de despeses del mateix 
import que estava prevista en el pressupost com a inversions.  
 
  D’altra banda, es financen amb càrrec al romanent de Tresoreria 
6.000.000,- milions corresponents a l’ampliació de la partida del contracte 
“Prestació de serveis de seguretat”, i, 14.474.000,- pessetes, dels quals 
corresponen 12.000.000,- milions a reformes de les instal·lacions esportives de 
Can Carbonell i 2.000.000,- de pessetes de subvencions de mercats, i la resta, 
474.000,- pessetes, corresponents a diverses partides per reconeixements de 
crèdits.  
 
 La resta de modificacions afecten a transferències entre partides del 
Departament d’Urbanisme i del Departament de Cultura, Esports i 
Cooperació. 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el senyor Ramon Salabert 
Parramon, Regidor-Delegat de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, com que a part 
d’algunes partides petites això afecta fonamentalment a pagaments a 
Emducsa per a tot el tema del Pla Ribera Serrallo, jo com en totes les coses 
que estan relacionades amb Ribera-Serrallo, voto en contra.   
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ramon Salabert Parramon, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia 
i Hisenda, per manifestar que això és un tema de procediment, no estem 
discutint res de Ribera-Serrallo, estem simplement complint un acord del Ple 
d’aquesta forma de financiació, si es fa des de l’Ajuntament o es transfereix a 
Emducsa. 
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  Els fons que ja es van aprovar en el pressupost, en comptes 
d’aplicar-los directament des de l’Ajuntament, es fa la transferència de 
l’Ajuntament a Emducsa.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta  dels 
assistents, amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, el 
senyor Ignacio Flórez Barrón.  

 
 

 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
  7.- Aprovar el full d’apreuament en tràmit de mutu acord, per 
l’expropiació de la finca ubicada al Barri de Sant Ildefons (polígon III del 
Canyet), en nom de Jaume Arús i Ribas, en aplicació de l’article 24 de la 
Llei d’Expropiació Forçosa.  
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l'expedient instruït per a l’expropició dels terrenys propietat 
del  senyor Jaume Arus i Ribas, necessàris per a l’execució del projecte 
complementari de “Connexió, interrrelació i ordenació d’un espai situat entre 
la part alta i baixa de Cornellà de Llobregat”. 
 
  Vist l’acord  plenari de data 30 de marc de 2000, mitjançant el qual 
es desestimaven les  al·legacions presentades pel senyor Jaume Arús i Ribas, 
s’aprovava definitivament la relació de propietaris, béns i drets afectats per 
l’expropiació necessària per l’execució del projecte mencionat i es rebutjava el 
full d’apreüament presentat  pel senyor Jaume Arús i Ribas i en conseqüència 
s’acordava elevar al Jurat d’Expropiació de Catalunya l’expedient corresponent 
els efectes legals oportuns. 
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructura , obrant a l’expedient i posant de manifest: 
 
1. El Ple de l'ajuntament, en data 24 de novembre de 1999, aprova 

inicialment l'expedient d'expropiació, per raons urbanístiques, de la finca 
propietat de Jaume Arús Ribas necessària per l'execució del projecte 
complementari del de "Connexió, interrelació i ordenació d'un espai situat 
entre la part alta i baixa  de Cornellà de Llobregat", valorant la mateixa en 
7.687.724,- pessetes. 
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2. L'al·legació presentada per la propietat en contra de la valoració inclou  full 

d'apreuament, el qual  xifra el preu de l'expropiació en 130.304.794,- 
pessetes. 

 
3. El Ple de l'Ajuntament, en data 30 de març de 2000, acorda: desestimar les 

al·legacions presentades pel senyor Jaume Arús Ribas, aprovar la relació 
de propietaris, bens i drets afectats per l'expropiació, rebutjar el full 
d'apreuament presentat per la propietat i elevar al Jurat d'Expropiació de 
Catalunya l'expedient els efectes legals oportuns i, notificar l'acord al 
interessat pel seu coneixement i efectes. 

 
4. Amb posterioritat al citat acord del Ple i, a petició de la propietat, s'inicien 

converses, a fi de arribar a un mutu acord del preu de l'expropiació, 
d'acord a l'establert per l'article 24 de la llei d'Expropiació forçosa. 

 
5. Amb data 1/12/2000 es pacta, amb el representat de la propietat, un preu 

d'expropiació de 30.000.000,- pessetes. Això representa pagar un preu m2 
de sòl, idèntic al pagat a l'expedient de justipreu 25/96 de Jurat Provincial 
d'Expropiació de la finca de carretera d'Esplugues 65, amb la mateixa 
qualificació (6b) i situat entre el bucle d'entrada de l'avinguda Alps i  Renfe. 
Per tant, tenint en compta que en els últims 5 anys el preu de sòl s'ha 
incrementat de manera incontrolable, el preu pactat es benificiós per 
l'Administracció. 

 
 Per tant, es proposa aprovar el full d'apreuament en tràmit de mutu 
acord, de la finca situada al polígon 3 del Canyet (Sant Ildefons) propietat del 
senyor Jaume Arús Ribas, en 30.000.000,- pessetes.” 
 

Vist que diferents sentències del Tribunal Suprem permeten mutus 
acords fins el moment que el Jurat d’expropiació dicti resolució podent citar-se 
a tall d’exemple la sentència de data 1 d’octubre de 1991 del Tribunal Suprem 
(RJ 1991/6946). 

 
Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 

d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructura , obrant a l’expedient.  
 
  Atès el que disposen l’article 24 de la Llei d'Expropiació Forçosa de 
1954,  pel que fa  al procediment expropiàtori. 
 
  Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
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ACORDS 
  
 Primer.- Deixar sense efecte l’acord plenari de data 30 de març de 
2000 pel que fa a la remissió de l’expedient expropiatori  al jurat d’expropiació 
de Catalunya.   
 
 Segon.- Aprovar el full d’apreuament en tràmit de mutu acord, de la 
finca situada al polígon 3 del Canyet (Sant Ildefons ) propietat del  senyor 
Jaume Arus Ribas, en trenta milions (30.000.000.- ptes. )pessetes. 
 
 Tercer.- Aprovar la despesa de trenta milions (30.000.000.- ptes) 
pessetes a càrrec de la partida pressupostaria 51.432B06000, adquisició de 
terrenys. 
 
 Quart.- Condicionar el pagament a l’aportació per part , del titular 
de la finca, de l’escriptura original i del certificat de domini i càrregues. 
 
 Cinquè.- Notificar el present acord el senyor Jaume Arús Ribas, pel 
seu coneixement i efectes.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que el Ple de l’Ajuntament en data 24 de novembre de 
1999, va aprovar inicialment l’expedient d’expropiació per raons urbanístiques 
de la finca del Sr. Arús, que estava dins de l’àmbit d’actuació que hem 
denominat “Urbanització de la part alta i la part baixa de Cornellà”. 
 
 El propietari va demanar en una primera  valoració 130.000.000,- 
de pessetes, valoració que l’Ajuntament, en el seu dia, va rebutjar, i ara ens ha 
formulat una proposta de mutu acord, de 30.000.000,- de pessetes, valoració 
que és coincident amb una resolució que, per a un terreny qualificat de la 
mateixa forma, ha fet el Jurat d’Expropiació en la Carretera d’Esplugues, el 30 
de març del 2000. Per això l’acceptem i arribem a un mutu acord. 
 
 
 
  
 VOTACIÓ 
 

 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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 8.- Aprovació de l’Acta de modificació de les condicions 
econòmiques del Conveni de Col·laboració entre l’Entitat Metropolitana 
de Serveis Hidràulics i Tractament de Residus i l’Ajuntament de Cornellà 
en temes d’inspecció i control ambiental. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Atès que en data 31 de maig de 2000, l’Entitat Metropolitana de 
Serveis hidràulics i Tractament de Residus i l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, van formalitzar conveni de col·laboració en temes d’inspecció i 
control ambiental. 
 
 Vist l’informe del Tècnic de Medi Ambient i Sostenibilitat, pel qual 
informa favorablement la continuïtat de la col·laboració en aquest àmbit. 
 
 Vistos els escrits d’assessoria jurídica de l’Ajuntament de Cornellà 
de Llobregat, sobre la procedència de l’adopció del present acord. 
 
 Atès que l’esmentat conveni estableix en la clàusula cinquena la 
pròrroga automàtica de la vigència del conveni per períodes d’un any, llevat 
denúncia, i la revisió dels termes del conveni per acord de les parts.  
 
 Atès l’article 307.2 del Decret 179/1995 de 13 de juny pel que 
s’aprova el Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, pel qual 
s’estableix que mitjançant conveni, una entitat o administració pot gestionar 
un servei de competència d’una altra, sense que aquesta perdi la titularitat. 
 
 Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple a 
proposta de la Regidora delegada de Medi Ambient i Sostenibilitat, el President 
Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment i Medi 
Ambient, proposa al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar l’Acta de modificació de les condicions 
econòmiques  del Conveni de col·laboració entre l’Entitat Metropolitana de 
Serveis Hidràulics i Tractament de Residus i l’Ajuntament de Cornellà en 
temes d’inspecció i control ambiental. 
 
 Segon.- Facultar al senyor Alcalde-President José Montilla Aguilera 
perquè procedeixi a la formalització del present acord. 
 
 Tercer.- Comunicar el present acord a l’Entitat Metropolitana de 
Serveis Hidràulics i Tractament de Residus.   
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 Quart.- Trametre còpia de l’acord i de l’Acta de modificació de les 
condicions econòmiques del Conveni a la Direcció General d’Administració 
Local del Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya, de 
conformitat amb el que disposa l’article 309 del Reglament d’Obres, Activitats i 
Serveis.” 
  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la Regidora-Delegada  de l’Àrea de Medi Ambient i 
Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que aquest Conveni és la renovació del que ja teníem 
l’any passat. Considerem que és molt important per a l’Ajuntament poder 
recollir les mostres de les aigües residuals de les indústries de Cornellà, i 
només canvien els preus de cada presa de mostres  que s’incrementen una 
mica i també la quantitat de preses que farem. Hem afegit unes noves 
indústries i crec que, pràcticament, cobrirem totes les expectatives que ens 
proposen des de l’Entitat Metropolitana. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que amb aquest tema 
està totalment d’acord.  La única qüestió que vol saber és si una vegada fets 
tots aquests controls es només per disposar de dades, o si realment es poden 
fer i es fan intervencions que rectifiquin aquelles que tenen un resultat 
negatiu.  
 
 Seguidament pren la paraula la Regidora-Delegada  de l’Àrea de 
Medi Ambient i Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, per manifestar 
que només es fan controls a les indústries que potencialment són 
contaminats, o sigui, les que tenen aigües,  no només de residus sanitaris sinó 
també degudes a la seva producció pròpia. 
 
 No s’ha hagut de fer cap mesura intimidatòria, només s’ha tingut 
que canviar una arqueta que no estava ben feta, la resta acompleixen tots els 
paràmetres que s’han d’acomplir. 
 
 Les anàlisis es fan una part aquí al laboratori municipal de Sant 
Ildefons, i una altra part es fa en el laboratori de Gavà de l’Àrea Metropolitana, 
i també les empreses tenen la possibilitat de fer una contra rèplica a aquestes 
anàlisis. Penso que són 40 empreses les que estan controlades i que, en 
aquest moment, com a mínim, totes acompleixen la normativa i totes saben 
que un dia o altre passarem a fer la inspecció. 
 
 
 VOTACIÓ 
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 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 9.- Aprovar l’adhesió a la celebració de la jornada del dia 22 de 
setembre “A la Ciutat, sense el meu cotxe!” i a la participació activa en 
l’organització de l’esmentada jornada. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “El proper dia 22 de setembre de 2001, la Comunitat Europea ha 
convocat la celebració del dia europeu “A la ciutat, sense el meu cotxe!”. Amb 
l’objectiu de fomentar les conductes compatibles amb el desenvolupament 
sostenible de proporcionar l’oportunitat perquè els ciutadans utilitzin mitjans 
de transport alternatius al cotxe i oferir els ciutadans l’oportunitat de 
redescobrir  la seva ciutat, els seus ciutadans i el seu patrimoni. 
 
 Atès que la Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la Sostenibilitat va 
aprovar per unanimitat, en la segona  assemblea  general, celebrada el 15 de 
maig de 2001 a  Barcelona, l’ adhesió a la Carta Europea “A la ciutat, sense el 
meu cotxe!” i l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat associat a la Xarxa, 
comparteix els objectius de fomentar processos que permetin avançar cap a 
models més sostenibles, dels quals un aspecte és el de fomentar el transport 
més sostenible. 
 
 Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple, el  
President Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment i Medi Ambient a proposta de la Regidora Delegada de Medi 
Ambient i Sostenibilitat, proposa al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar l’ adhesió a la celebració de la jornada del dia 22 
de setembre “A la ciutat, sense el meu cotxe!” i a la participació activa en 
l’organització de dita jornada. 
 
 Segon.- Facultar al Sr. José Montilla Aguilera, Alcalde d’aquest 
Ajuntament, per a la signatura de la Carta Europea “A la ciutat, sense el meu 
cotxe!”. 
 
 Tercer.- Notificar a la Xarxa de ciutats i pobles cap a la 
sostenibilitat, el present acord.” 
  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la Regidora-Delegada de l’Àrea de Medi Ambient i 
Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, es fa una explicació del 
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dictamen, manifestant que el que demanem és l’adhesió a la carta europea és 
el tercer any consecutiu que es fa.  
 El 22 de setembre, que és un dissabte, és un mal dia per a totes les 
ciutats de la part sud mediterrània però, a pesar d’això, s’ha decidit també 
com a Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la sostenibilitat, participar en aquesta 
crida europea i allò que  demanem és que l’Ajuntament digui que està a favor, 
i,  aquesta vegada, ens demanen a nosaltres que expliquem quines mesures 
farem, tant de caràcter permanent com de caràcter no permanent. 
 
 Com a mesura de caràcter permanent hem canviat la freqüència 
dels autobusos urbans, primer havia de ser tres autobusos, però sembla ser 
que al final s’ha arribat a un acord diferent. I com a mesura específica per 
aquell dia, donat que és un dia que no hi ha escoles i per això  no es pot fer 
una activitat directa a les escoles com altres vegades s’ha fet,  proposem fer 
una bicicletada popular amb la qual es pugui circular pels carrers de Cornellà 
en bici i comprovar que també és un mitjà de transport possible i assequible 
per a tothom. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que no hi ha cap dubte 
de què amb aquest tema relacionat amb el medi ambient i amb la qualitat de 
vida, estic totalment d’acord. 
 
 El que succeeix és que, com sempre, aquestes són qüestions 
simbòliques que en aquell moment segurament serveixen per a sensibilitzar a 
certes persones, però després el resultat és el que és, continua tot igual. 
 
 Venim des de fa temps lluitant a favor de que es millori la mobilitat, 
com el tema del carril bici o  carrers bici però, si no s’hi posen els mitjans, 
diem a la gent que siguin molt bons aquell dia, però després les coses  
continuen igual, i sinó l’experiència, perquè, com deia la Sra. Romero aquest 
és el tercer any, però la gent no canvia, tot el contrari. Tenim com exemple 
l’estudi fet per l’auditoria ambiental, aquest és un problema difícil, 
indubtablement difícil, però al qual s’haurà de posar solucions.  
 
 Hem parlat en algun moment, s’havia comentat i s’havia arribat a 
un acord de fer un pla de prioritats en determinats carrers, i a la llarga tot 
continua igual. Per suposat que votaré a favor les vegades que es presenti, 
però demano que anem més enllà i no ho demano a la Sra. Romero, ho 
demano a tot l’Ajuntament. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el 
seu Grup també està a favor de l’acord, però sempre que sigui un acte de 
caràcter voluntari i que no quedi interrompuda la normal circulació dels 
ciutadans de Cornellà. Hi haurà persones que estaran d’acord amb aquest dia 
i hi ha persones que, pel que sigui, per les seves circumstàncies, necessitaran 
usar el cotxe. Que això es tingui en compte, sobretot, les sortides i les 
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entrades del poble, que no es faci el caos de l’any passat, perquè penso que tot 
això està molt bé, s’ha de conscienciar a la gent, però no imposar ni obligar.  
 
 Crec que hauríem de fer tríptics o d’altres coses per a què la gent, 
poc a poc, anem deixant el cotxe i usant més el transport públic, però 
respectant a aquelles persones que per necessitat hagin d’usar el cotxe, que 
no es trobin en un caos o que no puguin entrar en la ciutat. 
 
 Tot seguit pren la paraula la Regidora-Delegada  de l’Àrea de Medi 
Ambient i Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, per manifestar que 
l’any passat es va fer intervenir a més de 60 entitats de la ciutat, van 
participar d’una manera bastant activa. Aquest any, les pròpies entitats fan  
una carta, semblant a la carta de l’adhesió com a Ajuntament, on declaren 
que participaran i s’adhereixen.  
 
 Aquest any, -li dic a la Sra. Espinosa- no crec que hi hagi cap 
problema amb el trànsit perquè, en principi, no es tallarà cap zona,  donat que 
el que fèiem abans era intentar establir zones al voltant de les escoles per a 
motivar que no anessin a les escoles amb cotxe, i com el dissabte no és un dia 
escolar,  aquest any no hem previst tallar cap zona. 
 
 O sigui que simplement es tractaria de participar en la bicicletada, i 
jo també penso com el Sr. Ignacio Flórez, que poc a poc hem d’anar prenent 
consciència del que significa la millora per al medi ambient, sobretot, per 
l’ambient aeri, per a l’atmosfera. L’any passat una de les mesures que es va fer 
va ser posar unes zones d’aparcaments per a bicicletes i -si jo no estic mal 
informada-, no s’han usat mai, no he vist mai una bicicleta allà. 
 
 Va haver centres escolars als quals se’ls varen oferir si volien tenir-
les en el propi centre escolar, i ens van dir que no, i on estan posades, en 
principi, semblava que sí, s’utilitzaven perquè és un lloc d’afluència de gent 
jove principalment, i tampoc he vist mai una bicicleta, o sigui que també 
depèn una mica de tots, no és només la qüestió institucional, s’ha de treballar 
tots junts. 
 
 
  
 VOTACIÓ 
 

 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 

 
 
 

 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LA PERSONA 
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 10.- Aprovar l’agermanament de Cornellà de Llobregat amb el 
municipi de Mariel, província de l’Havana, República de Cuba. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el Decret del Alcalde-President núm. 2.858 de data 18 de maig 
de 2001, pel qual designa al senyor Viçenc Badenes Teixidor, Tinent d'Alcalde 
de Cultura, Esports, Relacions Ciutadanes i Cooperació i Solidaritat, 
responsable  municipal per a la gestió de l'Agermanament entre el municipi de 
Mariel, província de l'Havana - República de Cuba  i el de Cornellà de 
Llobregat, com a Coordinador del Projecte. 
 
 Vist l'informe del cap de departament tècnic de Relacions 
Ciutadanes, pel qual manifesta que l'objectiu de l'Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat en aprovar l'agermanament amb el municipi de Mariel,  és el de 
consolidar formalment una relació que ja existeix de facto des de fa anys amb 
l'esmentat municipi. 
 
 Atès que  aquest procés ve sustentat en l'esperit solidari que 
històricament ha demostrat el nostre municipi vers aquells pobles que 
pateixen les conseqüències de guerres, catàstrofes, així com de les 
desigualtats entre el nord i el sud, i , especialment, amb el poble Cubà, amb el 
qual ens uneixen forts lligams històrics, solidaris, culturals, d'amistat i de 
coneixement mutu; lligams que, el cas del municipi de Mariel, s'han 
materialitzat en diversos projectes de cooperació al desenvolupament i en 
diversos intercanvis de ciutadans a títol individual i col·lectiu. 
 
 Atès que  els objectius que es volen assolir amb aquestes relacions 
intermunicipals són: 
 
• Coneixement mutu dels trets culturals que a cada municipi li en són propi, 

així com de la història comú. 
• Foment de la col·laboració entre els ciutadans i ciutadanes dels municipis i 

dels seus col·lectius associats.  
• Potenciació de les relacions d'intercanvi i promoció en els àmbits del 

turisme, el comerç, el lleure, la cultura i les expressions artístiques i 
esportives. 

• Organització d'activitats conjuntes que possibilitin el mutu coneixement i 
la millora de la qualitat de vida dels ciutadans i ciutadanes d'aquests 
municipis en temes de cultura, benestar social, medi ambient i solidaritat. 

 
 Vist el Projecte elaborat a l'efecte que inclou: Memòria de relació 
entre ambdós municipis, dades de la ciutat de Mariel i definició de les seves 
característiques bàsiques, Programa d'Activitats i Calendari, així com proposta 
de membres que formaran el Comitè d'Agermanament integrat per 
representants públics i privats de les ciutats agermanades. 
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 Atesos els articles 44 i següents del Reglament Especial de Protocol, 
Honors, Distincions i Premis de Cornellà de Llobregat, pel que fa a la 
tramitació de l'expedient i a la competència per a l'aprovació de 
l'Agermanament. 
 
 Per tot això, el  President de la Comissió Informativa de l'Àrea de 
Serveis a la Persona, proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Aprovar l'Agermanament de Cornellà de Llobregat amb el 
municipi de Mariel, Província de l'Havana - República de Cuba, en base als 
objectius assenyalats a la part expositiva dels presents acords. 
 
 Segon.- Donar conformitat al Projecte d'Agermanament que inclou 
Memòria, Programa d'Activitats i Calendari. 
 
 Tercer.- Designar com a Comitè d'Honor d'aquest Agermanament 
els representants públics i privats d'ambdues ciutats que a continuació es 
relacionen: 
 
- Il·lustríssim Sr. José Montilla Aguilera, Alcalde de Cornellà de Llobregat. 
- Sr. Vicenç Badenes i Teixidó, Tinent d’Alcalde de Cultura, Esports, 

Relacions  Ciutadanes i Cooperació i Solidaritat Internacional. 
- Sr. José Luis Martínez, Alcalde de Mariel, República de Cuba. 
- Sr. Antonio Hernández Pastrana, Delegat de Cuba al Municipi de Cornellà. 
 
Representants dels grups municipals de  Cornellà de Llobregat: 
 
- Sra. Susana Cordero Rojas - PSC 
- Sra. Isabel Espinosa Fernández - PP 
- Sra. Maria Carme Romero López - IC 
- Sr.  Nestor Artís Villena - CiU 
- Sr.  Joan Tardà i Coma - ERC 
- Sr.  Ignacio Flórez Barrón -  EUA 
 
Representants d’entitats  ciutadanes de Cornellà de Llobregat : 
 
- Sra. Olga Madrid Valenzuela - Cornellà Solidari  
- Sra. Concepción Velarde Cidoncha – Federació d’Associacions de Veïns de 

Cornellà. 
- Sra. Margarita Rey i Gonell – Centre Infantil i Juvenil Mowgli.  
- Sra. Julia Relancio Borao – Associació Cultural Amigas de la Moda 
- Sr. Josep Gómez Andres – Centre d’Educació Infantil i Primària Sant 

Miquel 
- Sr. Salvador Montell i Puigarnau – Diables de Cornellà 
- Sr. José Gálvez Alcaide – Unió Esportiva Cornellà 
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 Quart.- Comunicar els acords adoptats a l'Ajuntament de Mariel pel 
seu coneixement i efectes. 
 
 Cinquè.- Donar trasllat dels esmentats acords a les entitats 
ciutadanes de Cornellà de Llobregat  als efectes de què puguin implicar-se i 
participar en les activitats i projectes que es derivin d'aquest Agermanament.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de Serveis 
a la Persona, senyor Vicenç Badenes i Teixidó, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que creu que això és una mica la culminació per tancar 
una etapa del que hem estat fent a la Ciutat amb la gent de Mariel, a la 
província de l’Havana, des del 1993. 
 
 Han sigut diferents coses, diferents projectes de cooperació, de 
solidaritat, potser al voltant de 400 persones de Cornellà, bàsicament joves 
han pogut visitar Mariel, Cuba , i, ara el que plantejàvem i -ja ho vam 
plantejar els Grups Municipals quan vam anar ara fa tres anys a inaugurar 
l’Hospital-, és poder consolidar, “sellar” –per dir-ho amb aquestes paraules- 
aquesta relació que s’ha establert amb l’agermanament. 
 
 L’idea és tancar aquesta etapa i obrir-ne una altra que suposi com 
podem aprendre uns dels altres. Nosaltres dèiem amb col·laboració amb el 
Cornellà Solidari –està avui aquí la Presidenta i algunes persones més 
d’aquesta entitat ciutadana-, que potser l’etapa que s’obre ara amb 
l’agermanament, seria una etapa que hauríem de derivar més cap a temes de 
formació, d’educació, que tingui que veure amb la infància.  
 
 Hem treballat molts temes de salut, -l’hospital ha estat el 
paradigma-, però també hem treballat qüestions de transport sanitari, la 
rehabilitació d’habitatges en un barri de Mariel, i després de l’agermanament, 
estaria bé fer aquesta derivació. 
 
 Cornellà és una ciutat amb una important experiència educativa i 
ells estan mancats d’aquest tipus de col·laboració. Ens la van demanar,  ho 
vaig parlar amb la Regidora d’Educació, i va dir que li semblava bé, i això és el 
que plantejarem ara amb la signatura de l’agermanament. Bàsicament és això   
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a Portaveu del Grup Municipal del PP, per a manifestar que està 
completament d’acord  amb aquest agermanament amb Mariel i amb tot el que 
se l’ha ajudat. Però, afegeix la Sra. Espinosa, m’agradaria deixar constància 
que hem d’ajudar-los, perquè el poble cubà no té la culpa de tenir una 
persona dirigint els seus destins, que considero que és un dictador 
d’esquerres, però un dictador que manté al seu poble en la màxima pobresa i 
la màxima falta de llibertat. Per tant, nosaltres esperem i desitgem que 
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aquesta pròxima col·laboració que hi hagi amb el poble cubà sigui, -si Déu vol- 
quan ja tinguin tota la llibertat i la democràcia del món, i que això duri poc. 
 
 A més, també vull fer una observació i dir que el President de Cuba 
-és convenient recordar-ho- no ha condemnat en la Cimera Iberoamericana, el 
terrorisme que tenim a Espanya.  
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que hi ha paraules que és 
millor no referir-se, sinó contestar, perquè per a això fa falta ser, com a mínim, 
una mica objectiu. 
 
 L’únic que vull dir, -independentment de què allà hi hagi el règim 
que hi ha, i tenen el President que tenen-, és que es compari amb tots els 
països del seu entorn. Encara que som conscients -i ells són els primers que 
ho saben-, que tenen carències i dificultats, i no per pròpia voluntat, sinó 
també per altres coses d’altres que són molt democràtics, com els que tenen a 
90 millas. També això té molta influència. 
 
 L’altra dia rebíem un informe de què 85 països  s’estan beneficiant 
en aquest moment de les ajudes que metges i sanitaris de Cuba estan 
desenvolupant amb treballs de solidaritat. Crec que és l’UNICEF, qui ha 
premiat –per dir-ho d’alguna manera- el treball que s’està fent allí amb els 
nens, mentre que en el món estem veient tot el que passa i d’això ningú se’n 
recorda, com a Àfrica i en altres llocs. Per tant, jo no demano res més que una 
mica de moderació i de saber no pensar solament amb el cor sinó també amb 
el cap, i veure que és el que passa. 
 
 Acte seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per dir-li al Sr. Flórez 
que a veure si li passa els informes de la gent que desapareix quan agafen les 
barcasses per anar-se del país. 
 
 A continuació pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, per 
manifestar que no faran en aquest moment una discussió de política 
internacional. Són conegudes les posicions que mantenen tots els que 
comparteixen ideologia amb el President de Cuba i els que, sense compartir-la, 
tenim unes posicions diferents a la que té el Partit Popular. En definitiva, com 
ha dit aquí la seva pròpia representant,  els acords d’agermanament sempre 
són amb els pobles i la gent i mai amb els governats, al marge del partit i de la 
afiliació ideològica que tinguin, és amb els pobles, és amb les ciutats, -en 
aquest cas, és amb la gent-, i, per això crec que, a banda d’aquestes opinions 
discrepants, estem d’acord en aprovar per unanimitat l’agermanament. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
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 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 

 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció dels Grups Municipals Socialista, d’IC-V i d’EUiA, en 
referència a l’adhesió a la “Carta del Foro de Porto Alegre”. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Els anys finals del segle XX han suposat, arreu del mon, canvis 
radicals de tota mena que afecten de manera transversal al conjunt de 
ciutadans i ciutadanes, pobles, nacions i Estats del planeta. La fi de la 
bipolaritat en què es va basar l’ordre internacional construït després de la 
segona guerra mundial ha permès posar de manifest, i situar en el primer lloc 
de les preocupacions, vells problemes de les persones i dels pobles que la nova 
situació hauria de permetre resoldre en millors condicions. En el primer pla 
d’aquests problemes se situen el desenvolupament desigual dels diversos 
països i l’augment de les diferències entre rics i pobres, tant en la relació entre 
el Nord i el  Sud com en la relació interna dins de cada país. 
 
 Els nous desenvolupaments científics, especialment la revolució 
experimentada per les telecomunicacions, alhora que signifiquen importants 
avenços en les possibilitats del desenvolupament humà, poden crear 
disfuncions en el mateix i agreujar els problemes esmentats si no es possibilita 
l’accés universal a les noves tècniques i instruments creats per la revolució 
tecnològica. 

 L’existència, fins ara hegemònica, de models econòmics que han 
entès aquest nou procés de mundialització en clau únicament d’increment del 
benefici i sense atendre a la solució dels nous problemes o dels vells que 
s’agreugen, com ara l’empobriment de països i continents sencers, l’extensió 
de l’exclusió social, el desequilibri medi ambiental, les immigracions forçades, 
etc., constitueixen un important entrebanc per un desenvolupament humà 
harmònic i solidari. 

 En aquest nou context mundial, la força dels Estats nacionals per 
afrontar els nous problemes es veu creixentment afeblida davant de les noves 
realitats mundialitzades i de l’aparició de nous actors que, al marge de la 
política i de la legitimació democràtica, prenen decisions que ens afecten a 
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tothom. Es fa necessari reflexionar sobre els espais públics i la seva 
organització davant dels nous desenvolupaments de l’economia de mercat. En 
aquest inici del segle XXI les ciutats, espai polític per excel·lència des dels 
orígens de la democràcia, semblen cridades a refer el protagonisme de lo 
públic i a treballar per la igualtat de les persones a partir de l’extensió dels 
drets de ciutadania mitjançant la implementació de les polítiques públiques 
adients. En aquest sentit, hem d'aprofundir encara més en la idea de 
“proximitat” als ciutadans com a eix central de les nostres polítiques. Només 
amb polítiques flexibles podrem fer dels àmbits locals l'espai privilegiat per a 
la presa de decisions i de resolució dels problemes. Només d'aquesta manera 
el principi de subsidiarietat deixarà de ser una noció abstracta per ser 
reconegut per a tota la ciutadania com a la millor garantia contra l’exclusió i 
l’opacitat en l'adopció de decisions que afecten a tothom.  
 
 En aquest nou ordre internacional cal transformar el paper de les 
organitzacions financeres i del comerç mundial (BM, FMI, OMC,...), aquestes 
s’han de democratitzar i guanyar en transparència. Han d'assegurar un procés 
de globalització més just i equitatiu acollint-se al principi de sostenibilitat, al 
control democràtic de les decisions que afecten la vida econòmica i política de 
tots els ciutadans i tots els pobles i a la promoció del bé comú i els serveis 
públics. Cal que les organitzacions internacionals rendeixin comptes 
regularment i que les grans corporacions acceptin la seva responsabilitat 
envers les societats on s'implanten. Els moviments de capital especulatius han 
de ser regulats per mitjà d'un impost (l'anomenada taxa Tobin), que al mateix 
temps permeti finançar accions per al desenvolupament, i aconseguir la 
condonació del deute extern d’aquells països amb greus desequilibris socials i 
econòmics.  
 
 Els canvis en l’escena mundial no alteren la importància dels 
poders públics  com a garants de les prestacions bàsiques a tota persona. 
Mentre existeixi desigualtat, aquesta haurà de ser una tasca inexcusable de 
les administracions. Per aquest motiu la realització a finals del mes de gener 
d’enguany, a la ciutat brasilera de Porto Alegre, del Foro Social Mundial ha 
permès situar el conjunt dels problemes esmentats a l’agenda del debat polític 
democràtic. Tan mateix ha concretat la necessitat d’elaborar alternatives per 
un desenvolupament just i sostenible, a nivell mundial i a l’interior dels 
diversos països. 
 
 En el marc d’aquest Foro Social Mundial ha tingut lloc el Fòrum 
d’Autoritats Locals per la Inclusió Social, amb l’assistència de representants 
de més de quatre cents municipis dels cinc continents, que han reflexionat, en 
aquest nou context mundial d’interdependència, sobre el paper de les ciutats i 
de les autoritats locals per articular polítiques públiques que evitin els 
fenòmens d’exclusió social que pateixen tant les ciutats del Nord com les del 
Sud. Així mateix han treballat en la línia del reforçament de la cooperació 
interciutats, mitjançant la constitució de xarxes de ciutats que puguin 
intervenir com a subjectes polítics en aquest nou marc que implica la 
mundialització.     
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 Les conclusions del Foro d’Autoritats Locals s’han plasmat a la 
“Carta de Porto Alegre”, que enllaça amb la declaració de la Conferència 
Internacional de Ciutats de Saint Denis (França), del maig del 2000 i amb les 
conclusions de la Conferència Hàbitat II d’Istanbul organitzada per Nacions 
Unides el 1996. 
 
 En aquesta línia de treball sembla convenient vincular-se a les 
conclusions del Foro d’Autoritats Locals de Porto Alegre mitjançant l’adhesió a 
la “Carta de Porto Alegre”.  
 
 Per tots aquests motius, els Grups Municipals Socialista, d’IC-V, i 
d’EUiA proposen al  Ple Municipal l'adopció dels següents  

 

ACORDS 

 
 Primer.- Adherir-se a la “Carta de Porto Alegre”, aprovada en el 
Foro d’Autoritats Locals celebrat al gener d’enguany, en el marc del Foro 
Social Mundial realitzat a la ciutat de Porto Alegre (Rio Grande do Sul- Brasil), 
el contingut íntegre de la  qual és el següent: 
 

 “Un altre món és possible. Aquest comença a les ciutats.   
 
 Els processos d’urbanització generalitzats a tot el planeta no sempre 
contemplen els drets de ciutadania. Gran part de la població és exclosa i 
marginada, marcada per un dels efectes més perversos de les polítiques 
neoliberals: la divisió entre els inclosos i els segregats dels drets socials i del 
propi procés democràtic. 
 
 Aquests efectes són més visibles a les grans ciutats, que reben 
moviments de població sorgits dels desequilibris existents entre les zones 
urbanes i rurals. El creixement urbà desordenat promou, a més, les majors 
agressions al medi ambient. Aquests  fenòmens apareixen no només a les 
àrees menys desenvolupades, sinó també amb força singular a les ciutats més 
desenvolupades. 
 
 A l’interior de les ciutats és a on trobem els processos d’exclusió 
més profunds. Però és també en elles on tenim les millors condicions per 
desenvolupar polítiques de cohesió social i de protecció dels drets i llibertats 
de tota la ciutadania. 
 
 En la Conferència Hàbitat II d’Istambul del  1996, alcaldes d’arreu 
del món van afirmar la necessitat de reconèixer el paper de les autoritats 
locals, democràticament escollides com a gestores i protagonistes dels destins 
de la ciutat. Aquestes ciutats han de ser participatives socialment incloents i 
amb serveis públics accessibles a tots els ciutadans. Van afirmar també que 
les autoritats locals han de ser interlocutors internacionals, a través de les 
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seves xarxes, estructures regionals i temàtiques i d’una organització unificada 
representativa. 
 
 Fem nostres aquests propòsits, així com la declaració de la 
Conferència Internacional de Saint Denis (França), celebrada el maig del 2000, 
on es va reconèixer que les majors tensions i desigualtats es troben a les 
ciutats, però també en elles s’expressen noves aspiracions socials i respostes 
innovadores en l’afirmació de la qualitat de vida i dels drets socials. 
 
 El Fòrum d’Autoritats Locals, a Porto Alegre, integrat en el Fòrum 
Social Mundial,  on s’afirma que “un altre món és possible”, vol contribuir amb 
polítiques públiques que es contraposin a les desigualtats generades pels 
models econòmics hegemonitzats per la globalització. D’aquesta manera 
podem afirmar que “un altre món és possible, i aquest comença a les ciutats”. 
 
 Reunits en aquest Fòrum d’Autoritats Locals per la Inclusió Social, 
compromesos amb l’enfortiment i la valoració de la ciutadania i de les ciutats 
com a espai democràtic, defensem i proposem el següent: 
 
• Reconeixem el dret a la ciutadania  als nous espais públics sorgits dels 

processos d’urbanització. Es tracta de socialitzar la condició  de ciutadà. 
Crear les condicions culturals per a què  la població menys integrada 
socialment visqui la ciutadania i tingui accés al conjunt de drets de la 
mateixa. 

• Les autoritats locals assumeixen el compromís, juntament amb la 
participació directa i democràtica de la seva ciutadania, de promoure 
polítiques que combatin  la crisi de l’habitatge, la precarietat dels serveis 
urbans, la pobresa que afecta a parts significatives de la població i els 
fenòmens d’exclusió social i marginació, que neguen els drets de la 
ciutadania. Això comporta una major i més justa redistribució dels recursos 
públics, un adequat repartiment dels ingressos públics entre els governs 
centrals i locals, de tal forma que les ciutats estiguin en condicions de donar 
resposta a les necessitats d’infrastructura i serveis públics per a les seves 
poblacions. 

• Les polítiques socials, necessàries a les ciutats, són part decisiva  de les  
polítiques de protecció dels drets humans. Les autoritats locals assumeixen 
el compromís de promoure i potenciar aquestes polítiques, vetllant pels 
interessos de les persones més desfavorides i vulnerables. 

• Les autoritats locals, a partir de les seves accions de govern, assumeixen el 
compromís de desenvolupar programes que tendeixin a la creació d’ocupació, 
combatent l’atur i la precarietat de les condicions de treball, així com 
incentivant els nous jaciments d’ocupació. 

• Reconeixem l’important paper de les ciutats en l’era de la globalització com a 
instrument regulador de la lògica implacable del mercat. En aquesta línia és 
important reforçar i construir xarxes ciutadanes en tot el planeta que 
permetin a les ciutats intervenir en programes de cooperació 
descentralitzada i solidària. 
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• Reconeixem la importància de la relació ciutat-camp i defensem la protecció i 
promoció de polítiques agrícoles i agràries necessàries pel desenvolupament 
econòmic i social sostenible, i per a unes ciutats saludables. 

• Promovem el reconeixement del dret de les ciutats i dels seus governs 
democràtics per a actuar a la vida política, econòmica i cultural 
internacional. En aquest sentit és important potenciar l’aliança local i les 
unions i col·laboracions directes entre ciutats. 

• Defensem el dret de les ciutats a tenir veu pròpia i a participar als 
organismes internacionals. Serà important avançar en la formulació d’una 
nova declaració universal dels drets i deures de la ciutadania, que permeti 
construir una cultura comuna a tots els ciutadans i ciutadanes. 

• Defensem la necessitat de la col·laboració estreta dels ens locals amb les 
organitzacions no governamentals per potenciar iniciatives internacionals 
que reforcin els drets de la ciutadania. 

• Un desenvolupament econòmic nacional que tingui com a fita la inserció 
sobirana de tots els països en l’economia mundial, sense submissions ni 
dependències unilaterals, només serà assolit si té com a base accions 
públiques i moviments en defensa de la justícia social a partir de les ciutats. 
En el context de la globalització tutelada pel capital financer, és important 
avançar en la discussió de mecanismes de control social sobre fluxos 
financers internacional. Forma part d’això la creació d’una taxa sobre les 
transaccions financeres internacionals, orientant aquests recursos per a les 
polítiques que combaten la pobresa i per a la inclusió social. 

 
 Les ciutats són un instrument important per frenar els processos 
d’exclusió, per desenvolupar polítiques d’inclusió social i donar resposta als 
problemes de la ciutadania. Constitueixen un marc adequat per promocionar, 
promoure i consolidar processos de democràcia participativa i de control públic 
sobre l’Estat, generadores d’una consciència ciutadana solidària. Les ciutats 
constitueixen un espai fonamental per restablir l’esperança de construir un món 
més just i humà. 
Porto Alegre, 27 de gener de 2001.” 
 
 Segon.-  Comunicar l’anterior acord al Consistori de Porto Alegre –
organitzador del Foro d’Autoritats Locals-, així com a la Federació de 
Municipis de Catalunya i a l’Associació Catalana de Municipis, per tal de 
possibilitar la realització de programes de cooperació intermunicipal, en la 
línia de les propostes contingudes a la “Carta de Porto Alegre.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació de la Moció, manifestant que tots 
coneixen la “Carta del Foro de Porto Alegre”. Aquesta Moció ha estat finalment 
de consens,  fins i tot ERC també estava d’acord, però per qüestions del 
Reglament Orgànic que no permet que es presentin per més grups, doncs som 
aquests els que la presentem. 
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 Aquesta Moció no era la que inicialment havíem presentat perquè 
aquella contemplava la denúncia del Banc Mundial relacionada amb tota la 
“moguda”  que hi havia. Aleshores se’ns va demanar que separéssim les dues 
coses. Nosaltres consideràvem que el tema del Banc Mundial té afectacions en 
això encara que el propi Reglament Orgànic diu que no s’han de tractar 
qüestions que no afectin directa o indirectament al municipi.  
  
 Finalment vam arribar a un acord que no és única ni exclusivament 
referit a la carta de Porto Alegre, sinó que, al mateix temps, s’han afegit un par 
de paràgrafs de denúncia de les polítiques del Banc Mundial i d’altres 
organitzacions. 
 
 Penso que sí que és bo que la ciutat de Cornellà tingui coneixement 
dels elements essencials d’aquesta Carta. En el Fòrum de Porto Alegre es van 
reunir milers de representants d’Ajuntaments, d’Organitzacions locals i 
ONGs., per plantejar una política de sostenibilitat i de progrés envers la 
defensa de tot allò relacionat amb la qualitat de vida i del medi ambient, amb 
l’estalvi d’energia i moltes altres coses. 
 
 D’això és del que es tracta, ens adherim a aqueix Fòrum,  res més. 
 
 A continuació intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que, com ha explicat el Sr. 
Flórez, aquesta Moció ve del mes passat, i al final es va retirar per assolir un 
major consens. 
 
 Crec que els paràgrafs que s’han introduït en l’explicació són 
significatius i que, a més, fan una denúncia de la democràcia entesa des dels 
fòrums internacionals, i que allò que nosaltres pretenem amb l’aprovació 
d’aquesta Carta, és recobrar la democràcia directa, la democràcia que poden 
tenir les pròpies ciutats i el dret a governar-se per sí mateixes. 
 
 Vull llegir un dels punts de la Moció perquè em sembla que 
resumeix pràcticament tot el que se’n diu aquí, i és una carta que, a més de 
bones intencions, significa també un compromís pels propis ajuntaments i les 
autoritats locals. 
 
 Hi ha un punt que diu: 
 
 “Les autoritats locals assumeixen el compromís, juntament amb la 
participació directa i democràtica de la seva ciutadania, de promoure polítiques 
que combatin  la crisi de l’habitatge, la precarietat dels serveis urbans, la 
pobresa que afecta a parts significatives de la població i els fenòmens d’exclusió 
social i marginació, que neguen els drets de la ciutadania. Això comporta una 
major i més justa redistribució dels recursos públics, un adequat repartiment 
dels ingressos públics entre els governs centrals i locals, de tal forma que les 
ciutats estiguin en condicions de donar resposta a les necessitats 
d’infrastructura i serveis públics per a les seves poblacions.” 
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 De fet, el que estem dient és que ens comprometem com a 
Ajuntament a defensar la ciutadania, millorar totes les condicions de vida de 
la nostra ciutadania, però també alhora a demanar als governs centrals i 
autonòmics que en la seva part acompleixin amb les seves obligacions, i que 
dotin de recursos als propis ens locals, o sigui, aquestes coses que es puguin 
fer, reclamem també el dret a poder-les fer. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup 
considera que la globalització no té perquè ser negativa, encara que s’està fent 
des d’un punt de vista purament econòmic i òbvia aspectes socials o culturals.  
Estem d’acord amb fonaments d’aquesta Moció, creiem que el Banc Mundial, 
el Fons Monetari Internacional, s’han de democratitzar i guanyar en 
transparència i lluitar més pels efectes socials i culturals, tot i que creiem que, 
per exemple, fent manifestacions i prohibint que es puguin reunir tampoc no 
ajudem a què siguin més democràtics. 
 
 En tot cas, es tancaran en sí mateixos i potser encara serà pitjor, 
però, votem a favor de la Moció. 
 
 Acte seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el 
seu Grup està d’acord completament amb gairebé tots els temes de la Moció, 
però ens abstindrem perquè, en principi, aquesta Moció no és que hagi 
retrocedit perquè s’hagi canviat el plantejament, sinó que és que tenim un 
Reglament Orgànic -signat per tots-, en el qual se’n diu que es debatrien al Ple 
les coses que afecten al poble de Cornellà. 
 
 Jo comparteixo amb tots vostès que hem de millorar la qualitat de 
vida i tot el que se’n diu en la Moció, dels ciutadans de Cornellà, i per a 
defensar altres fòrums, en altres països o en altres llocs, tenim Diputats en els 
Parlaments que ja estan treballant això. 
 
 Em sembla una bonica declaració d’intencions dir que estem tots 
d’acord, però jo, a part de les declaracions d’intencions, m’agradaria que 
tothom donés exemple. És molt bonic dir que compartim totes aqueixes 
polítiques que diuen, però bé, s’hauria de començar a donar exemple.  
 
 Potser és una bona idea que alguns ens baixéssim el sou i 
repartíssim  aquest diner per acabar amb la pobresa del món. Seria també 
molt il·lustratiu que alguns venguessin el cotxe, aqueixos flamants cotxes que 
tenim i agaféssim un “panda”, i amb això col·laboraríem a la pobresa del món. 
  
 És que és molt bonic plasmar totes aquestes idees en un paper i 
després queda en això. Hi ha una fórmula que és posar taxes a les empreses, - 
jo no sé si el Sr. Alcalde estaria disposat a posar algunes taxes especials per a 
això a Cornellà-, a empreses amb polítiques totalment neo liberals que estan a 
la ciutat.  
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 S’hauria de començar a donar exemple. L’altra dia en una tertúlia 
em vaig dur una sorpresa perquè sembla ser que els progrés de fa uns anys, 
ara resulta que són els directors del Banc Municipal, -tot canvia-. Hi ha 
aquelles persones que practiquen unes polítiques d’esquerra, que es vestien 
amb jaquetes de pana i ara, al cap dels anys, vesteixen Pierre Balmain, o sigui 
que m’agradaria que deixéssim de fer floritures i anéssim a les qüestions 
concretes, a allò que afecta al poble de Cornellà. 
 
 Comparteixo tot allò que diu aquesta Moció, i crec que els pobles 
han d’avançar en polítiques d’igualtat, però crec que nosaltres, com a Regidors 
del poble de Cornellà, tenim una quantitat de problemes que arreglar en 
aquest poble, i ficar-nos en aqueixos “berenjenales”, és potser, deixar 
d’atendre altres problemes que tenen els nostres ciutadans/nes. 
 
 No pel fet que no comparteixi la idea sinó per coherència, ja hem dit 
que aquí se’n portarien coses del poble de Cornellà, m’abstindré, advertint 
que, com  continuïn portant mocions al Ple que no siguin competència 
municipal de Cornellà, no només m’abstindré, sinó que, simplement no votaré. 
 
 Seguidament intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
Potaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que aquesta és una 
Moció que sí que pot ser tractada en el Ple i així va estat parlat en la Junta de 
Portaveus, perquè, òbviament, fa referència a assumptes que s’inspiren en 
com han de ser les ciutats. 
 
 Crec que el mateix de dret que té el Sr. Aznar per rebre al Sr. Bush, 
trobar-se al Ministre d’Exteriors i donar-li sis vegades “cabezazos de pleitesia”, 
si es reuneixen per a parlar del món, suposo que també tenim dret les 
autoritats locals per reunir-se en Porto Alegre  i parlar de coses més concretes 
sense que ningú s’hagi de donar “pleitesia”. Això és el que diu l’escrit, és  
inspiració del que han de ser les ciutats en un món que, evidentment, s’està 
transformant, està canviant i en el què els ciutadans/nes, -com veiem aquesta 
nit-, venen a nosaltres a dir-nos que solucionem problemes per als quals, 
algunes vegades, no tenim solucions.  
 
 Però també, ens plantegem, independentment de la gestió del dia a 
dia l’abordar com han de ser els nostres carrers i com han de ser els arbres, és 
bo que les persones pensem que hem de fer a més, una sèrie de reflexions 
sobre com està repartit el món, i sobre com volem que es reparteixen certes 
riqueses i certs elements que funcionen en l’ordre internacional, sobretot, 
perquè ens facin a tots la vida una mica més còmode. 
 
 Sense entrar en més consideracions, afegeix el Sr. Balmón, jo li 
diria que aquest és un acord municipal i que a l’igual, que uns tenen dret a 
reunir-se, altres també en tenim i a reflexionar sobre com volem que sigui 
aquest món, i això és el que reflecteix l’acord que ve avui al Ple. 
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 Tot seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per dir-li al Sr. Balmón que suposa que el 
Sr. Aznar s’ha de reunir amb tots els dirigents del món que ho sol·licitin, fa 
reunions amb el Sr. Bush, però també es va reunir amb el Sr. Putin, i també 
ho ha fet amb el Sr. Fidel Castro. Crec que s’ha de reunir, també és una cosa 
que al seu dia el Sr. Felipe González va fer. 
 
 Jo comparteixo aquestes idees, però no deixa de ser un paper de 
bones intencions, i amb això es queda, perquè nosaltres, des de l’Ajuntament 
de Cornellà, no tenim potestat per a demanar que es facin unes transaccions 
financeres, perquè això es decidirà en altres llocs.  
 
 No és que no estigui d’acord, és que crec que això no ens competeix 
sinó que és competència d’altres fòrums. Aquest document està molt bé, però 
per debatre en altres organismes on tingui un resultat, no que quedi com a 
simple declaració d’intencions. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que les declaracions del Fòrum de Porto Alegre, va ser un 
fòrum d’autoritats locals on es que va parlar dels problemes del món, però, 
sobretot, de què poden fer les ciutats, -no els governs locals ni els governs de 
la Nació- i davant de problemes nous i alguns problemes vells que en aquests 
moment té la nostra societat. 
 
 I allò que recull el text són compromisos i manifestacions que tenen 
a veure amb les polítiques locals, és a dir, que les autoritats locals a partir de 
les seves accions de govern, assumeixin el compromís de desenvolupar 
programes que tendeixin a la creació de treball, o que les autoritats locals 
assumeixin el compromís, junt amb la participació directa i democràtica de la 
seva ciutadana, de promoure polítiques d’habitatge, la precarietat dels serveis 
urbans, etc. etc. Estem parlant de problemes de les ciutats.  
 
 Ja sabem la transcendència que té, és una certa declaració de 
voluntats, però alguna d’aquestes declaracions que signen els governs i 
aquestes grans trobades a les quals els mitjans de comunicació dediquen 
hores i hores, valdria la pena llegir-les també, perquè, en alguns casos, són 
encara declaracions més vagues, menys precises i menys consistents de les 
que avui estem debatent i aprovant aquí. 
 
 Com sigui que la Sra. Espinosa ha dit que amb això s’ha de donar 
exemple i que si jo posaria una taxa a les empreses neoliberals, evidentment, 
si els hi posaria si l’Ajuntament pogués i tingués capacitat per a posar una 
taxa per exemple a Telefònica o a ENDESA, i amb això poder baixar els 
impostos als ciutadans. No dubti que ho faríem, però les regles del joc no les 
fixem nosaltres, nosaltres hem de ser respectuosos amb les lleis, ens agradin o 
no. I les que no ens agraden hem de mirar de canviar-les, però hem de ser 
respectuosos amb les lleis. I li contesto a la seva pregunta que, per suposat, 
que a determinades empreses, -si pogués- els aplicaria una determinada taxa 
sobre els beneficis. Beneficis que permeten, entre d’altres coses, que 
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certament determinades persones que els han titllat de “progres” en els anys 
70, avui, vesteixen en Armani, -no sé si se’n referia al Sr. Piquè o a la Sra.  
Virules-.  “Progres dels anys 70, més “rojos” que els “rojos” que hi ha aquí, i 
que avui subscriuen les tesis neoliberals i vesteixen a Armani. No sé si es 
referia vostè a això, però, en qualsevol dels casos, per suposat que discutirem 
aquest tipus de coses sempre que tinguin a veure amb els problemes de 
Cornellà o amb els problemes de les ciutats, i quan siguin coses que puguem 
abordar des de les ciutats.   
 
            
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents, amb l’abstenció de la Portaveu del Grup Municipal del PP,  senyora 
Mª Isabel Espinosa Fernández.  
 
 
 
 2.- Moció dels Grups Municipals d’ERC, i d’EUiA, referida a la 
instal·lació d’equips de telefonia mòbil. 
 
 MOCIÓ 
 
 “La directiva 1999/5/CE, de 9 de març de 1999, en el seu article 
19, obliga als Estats membres a adoptar i publicar les disposicions legals 
reglamentàries i administratives necessàries per a donar compliment a allò 
establert en la mateixa, a tot tardar el 7 d’abril del 2000. A data d’avui el 
Govern de l’Estat, el Govern de la Generalitat i el Govern Municipal, no han 
adoptat cap disposició reglamentària per a la transposició d’aquesta important 
directiva comunitària al dret intern de l’Estat. Aquesta directiva és important 
per quant afecta a la protecció de la salut humana i de la seguretat dels 
ciutadans/nes i dels usuaris d’equips radioelèctrics i equips terminals de 
telecomunicació que generen ones electromagnètiques de freqüència compresa 
entre els 9 KHz i els 3000GHz, tals com telèfons cel·lulars mòbils i torres de 
telefonia mòbil. 
 
 Totes aquestes tecnologies han millorat les comunicacions i per a 
moltes empreses i persones, el treball dels quals requereix d’una agilitat 
inqüestionable, s’han convertit en un instrument de gran utilitat, però al 
mateix temps, amb l’extraordinari increment de la seva comercialització, ha 
augmentat l’interès i la preocupació pels possibles efectes nocius que resulten 
de l’exposició dels usuaris i de les persones sotmeses a camps 
electromagnètics d’altes freqüències. 
 
 En els darrers anys, són cada vegada més concloents els estudis 
que donen compte dels danys a la salut que produeixen aquests camps. Ja 
s’han catalogat efectes reconeguts, i d’altres, encara no demostrats, estan en 
vies d’investigació. Entre els reconeguts pel Comitè Científic de la DG XXIV de 
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la Comissió Europea, estan els efectes tèrmics aguts produïts sobre els teixits 
humans per l’ús prolongat de telèfons cel·lulars. Nombrosos estudis científics 
donen compte de possibles efectes biològics i sanitaris, en particular càncers i 
leucèmia, sobre tot infantils, alteracions de les funcions del sistema nerviós i 
del sistema endocrí, de les respostes immunitàries de la producció de 
melatonina, de l’activitat cel·lular i d’altres. En el Cinquè Programa marc 
d’Investigació i Desenvolupament Tecnològic, la Unió Europea, ha inclòs la 
necessitat de promoure la investigació dels efectes sobre la salut de l’exposició 
a les altes freqüències. S’estima, a més, que s’ha d’informar al ciutadà dels 
riscos existents. L’Organització Mundial de la Salut va promoure, al 1996, un 
projecte internacional d’almenys cinc anys de durada, per avaluar els efectes 
sanitaris i ambientals de l’exposició als camps electromagnètics. Conscients 
d’aquests possibles riscos, el propi Consell de la Unió Europea va adoptar el 
12 de juliol de 1999 la recomanació 1999/519/CE, relativa a l’exposició, al 
públic en general, a camps electromagnètics (OHz a 300GHz). En el seu 
Preàmbul, el Decret català preveu que les seves determinacions es 
desenvolupin mitjançant l’oportuna reglamentació municipal. L’esmentada 
Directiva 1999/5/CE resulta fins i tot menys rigorosa que la normativa ja en 
vigor en diferents països membres com Alemanya, Luxemburg, Itàlia i Suècia, 
que han fixat límits de radiofreqüència i exposició per a aparells repetidors de 
telefonia mòbil. 
 
 En definitiva i en atenció a tot el que s’ha exposat, sembla necessari 
introduir normes i mesures de protecció apropiades contra els efectes nocius 
per a la salut dels camps electromagnètics, procedint a la transposició 
immediata de la normativa comunitària i, fins i tot, reforçant-la en virtut del 
principi de precaució i cautela i del principi ALARA de la OMS, segons el qual 
l'exposició a les radiacions ha de ser tan dèbil com sigui raonablement 
possible.                  
 
 D’altra banda, la Generalitat de Catalunya  ha elaborat una 
normativa que, encara que molt menys restrictiva, cobreix el buit legal, que 
fins a la data existia per a la implantació dels equips de telefonia mòbil en el 
nostre país. Així mateix, varis Ajuntaments, entre els que destaquen Barcelona 
i Badalona, han aprovat mocions i ordenances molt més restrictives que la 
Generalitat, per exemple: l’Ajuntament de Barcelona ha establert en més de 
100 metres la distància de les antenes i estacions base dels edificis 
d’habitatges, escoles, o centres assistencials i hospitals, més pròxims. La 
pròpia UE fixa en 58 metres la distància per a una antena de 40W, quan la 
normativa de la Generalitat estableix 0 metres per a les antenes de menys de 
100W. 
 
 Atès que amb la informació que hem anat adquirint després de 
l’acord a què vam arribar en el passat Ple Municipal i que, amb les dades que 
acabem d’exposar, resulta totalment insuficient per a garantir la seguretat 
sanitària i ambiental de la nostra ciutadania, els Grups Municipals d’EUiA i 
ERC, fem la proposta següent: 
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 Primer.- Que aquest Ple Municipal aprovi posar en marxa 
l’elaboració d’una ordenança municipal que, en base als acords dels 
organismes superiors abans exposats i a les competències en matèria 
urbanística, medi ambiental i de sanitat que li atorguen els articles 25, 26 i 28 
de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de Règim Local. Cosa 
que ja han fet altres Ajuntaments (cas de Badalona). 
 
 Segon.- Que mentrestant no s’hagi confeccionat i aprovat la referida 
ordenança, l’Ajuntament de Cornellà només autoritzi la instal·lació d’estacions 
base, antenes i altres elements de telefonia mòbil, en edificis industrials i 
d’oficines situades a una distància mínima de 100 metres de zones habitades i 
del doble de distància a escoles i centres assistencials  com a residències de 
persones grans. Tot això en funció de la potència. 
 
 Tercer.- Que se’n doni a conèixer el nombre i les direccions en les 
que estan ubicades les que ja estan instal·lades, així com les seves 
característiques tècniques i els nivells de contaminació de cada una d’elles, 
per poder decidir el seu desmantellament, com determina el Decret de la 
Generalitat, si així ho determina l’estudi. 
 
 Quart.- Que els permisos d’instal·lació concedits abans de la 
moratòria siguin revisats per veure si acompleixen amb les condicions 
establertes en el punt segon. 
 
 Cinquè.- Que s’informi i assessori als veïns que ho requereixin, a 
través dels mitjans tècnics i del personal qualificat de l’Ajuntament.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació de la Moció, manifestant que això pot 
semblar estrany quan en el passat Ple ja vam aprovar un acord, no una Moció,  
-una Moció era el que havíem presentat- en el que es contemplaven tres 
mesures, la moratòria, el compromís de controlar o de mesurar les antenes i 
demanar a la Generalitat o altres organismes superiors, que elaboressin 
ordenances sobre aquest tema. 
 
 Durant transcurs d’aquest temps, hem anat rebent cada dia més 
informacions dels efectes i d’estudis malgrat que en això -com en tants altres 
temes no hi ha unanimitat per part dels científics. Hi ha organitzacions que 
estan a favor i altres  en contra perquè també hi ha interessos-, i molt forts, i 
quan hi ha interessos, això ja ha passat amb altres elements. Podem pensar 
en el DDT, l’amiant, el plom, i altres coses que en un moment determinat 
deien que no eren negatives, fins que l’evidència ha estat clara, i han 
reconegut que efectivament sí són negatives i nocives per a la salut de les 
persones i del medi ambient. 
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 D’altra banda, la Generalitat de Catalunya ha aprovat una 
Normativa que, desgraciadament, és poc restrictiva si la comparem amb la que 
té aprovada la Unió Europea, doncs és restrictiva.  
 
 Hi ha diferències, posaré només un exemple, la normativa o les 
recomanacions de la Comunitat Econòmica Europea, contempla per a una 
antena de 40W, una distància mínima a zones habitades de 58 metres, per 
tant, considerem totalment insuficient, encara que ja els 10 metres, són 
suficients perquè totes les que estan al damunt d’un edifici, s’hagin de retirar 
en base a aqueixa normativa, per tant, nosaltres plantegem que es facin una 
sèrie de mesures que van més enllà de les aprovades. 
 
 Vull referir-me a un tema concret, perquè amb això del buit legal 
que hi ha com a conseqüència de la disparitat d’opinions que es vessen per 
part de persones autoritzades. Hi ha un estudi fet no fa molt en Adelaida 
(Austràlia) que és el país més avançat, que més investigacions ha fet i que 
exigeix la distància més llarga respecte a les zones habitades, 500 metres a 
qualsevol zona habitada, i més a col·legis i altres col·lectius. 
 
 Doncs bé, a Adelaida s’ha fet un programa amb ratolins, un grup de 
ratolins va ser sotmès a radiacions trenta minuts cada dia, i hi havia un altre 
grup que era testimoni, però que no va ser irradiat, i després de 18 mesos s’ha 
detectat un 50% més de tumors o de càncers en aqueixos ratolins. Aquests 
són elements que ens fan pensar en la necessitat de què siguem molt més 
rigorosos, com diu la pròpia Organització Mundial de la salut, i he de dir que 
la persona que dirigia aqueix programa d’Adelaida és precisament el Director 
de tot l’Àrea d’emissions radiomagnètiques de l’Organització Mundial de la 
Salut, no és una persona qualsevol.  
 
 Atès que hi ha aquesta sèrie d’elements, nosaltres proposem al Ple 
unes qüestions concretes que contempla la Moció. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que aquest és un tema 
amb el qual és molt fàcil crear alarma social. No està demostrat i hi ha estudis 
que es contradiuen, no sé si aquestes rates van agafar tumors o no van 
agafar-ne, però segur que hi havia altres estudis que potser dirien que les 
rates encara s’han engreixat. 
 
 De totes maneres hi ha un aspecte d’aquesta Moció amb el que 
tampoc estic d’acord, i es que diu que poden ser permeses en edificis 
industrials o d’oficines, com si no hi treballés ningú dintre d’aquests edificis. 
Si són perjudicials, són perjudicials per a tothom, i sinó ho són, no ho són. De 
fet, no hi ha cap estudi que realment digui que s’han de tenir unes mesures de 
precaució. 
 
 En tot cas, ja hi ha una ordenança municipal que ha elaborat 
Localret i varis municipis, no només Barcelona i Badalona, l’han aplicat, i crec 
que la Generalitat també ha fet una ordenança i es té que aplicar amb les 
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distàncies que creuen que són correctes, i crear alarma social amb aquest 
tema, doncs és molt fàcil. 
 
 A més a més, en això també hi ha un problema econòmic, perquè 
quan col·loquen una antena en un edifici, hi ha uns veïns que se’n beneficien i 
la resta, en tot cas, reben les conseqüències negatives, i això crea un greuge 
comparatiu molt important. 
 
 Crec que les antenes aquestes el tindrien que posar en locals 
públics, que els beneficis es repartissin per tota la ciutat, que no fossin uns 
quants veïns els que se n’aprofiten dels beneficis sinó que fos tota la ciutat. 
 
 De totes maneres, estem d’acord amb la Moció, però no en el punt 
que diu que es poden instal·lar en locals industrials i d’oficines. Si es poden 
instal·lar es poden instal·lar i sinó, que no s’instal·lin. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que li agradaria 
abans de donar la seva opinió, escoltar l’opinió de la Tinent d’Alcalde de Medi 
Ambient, perquè penso que és ella la que ha d’informar-nos sobre aquest 
tema, i esperaré a donar la meva opinió quan ella ens informi. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que vostè pot opinar quan vulgui però no és l’opinió 
de la Tinent d’Alcalde el que estem debatent sinó una Moció que ha presentat 
ERC i EUiA. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula la Sra. Espinosa, manifestant que 
no té cap inconvenient en seguir i dir que no comparteix el “tremedismo” del 
Sr. Flórez ni d’Esquerra Republicana, i comparteixo amb el Sr. Artís que és 
molt fàcil alarmar a la ciutat, quan no és amb la telefonia mòbil és amb l’AVE 
que ve i ens porta a tots pel davant. Però sí comparteixo que s’ha d’informar  
per part dels tècnics als ciutadans/nes de Cornellà. 
 
 Cada vegada que hi ha un problema en la ciutat -i hem viscut 
alguns aquests dies-, jo demano al Consistori, a l’encarregat de l’àrea, que 
intervingui directament, -ja que crec que aqueixa és la seva obligació, sense 
intermediaris-, davant dels veïns i doni  una explicació, i si estem esperant 
perquè jo crec que encara no se ha fet aqueix informe que tots estem esperant 
i d’ell sortirà una Llei, esperem abans d’alarmar a la ciutat, però, a més, crec 
que hem parat a Cornellà la concessió de llicències d’instal·lació d’antenes. 
 
 De totes formes, hi ha una antena que sembla ser que la volen 
posar i no està encara en regla, i jo demanaria que aquelles antenes que són 
conflictives, que es pugui parar la instal·lació mentrestant no sabem a què 
atenir-nos, que s’intervingui i es retardi burocràticament d’alguna manera. Sé 
que hi ha lleis que complir i això ho comprenc, però també hi ha maneres 
d’anar demanant papers. Crec que és una antena, que es posarà pel barri 
Riera, i demanaria la major col·laboració dels tècnics i del Consistori per tal de 
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què no s’instal·lin aquestes antenes fins que no sabem a què atenir-nos, i fins 
que no tinguem un informe clar, de persones que entenen i no d’informes que 
venen via Internet, que a saber d’on venen i qui els fa. 
 
 Crec que hem de ser seriosos i si de veritat representen un perill per 
als ciutadans i ciutadanes, que som nosaltres també, hem de començar a 
prescindir dels mòbils perquè sí que hi ha molts que protesten, però portem 
els mòbils en la butxaca. Penso que hem de començar per això,  ser una mica 
conscients de tot aquest tema, i  posar una mica de la nostra part.  
 
 Hi ha molts punts d’aquesta Moció que comparteixo, demano que es 
miri, i si no s’arriba a aprovar la Moció, el que sí demano és la col·laboració, la 
informació i el tracte directe amb la Comissió de veïns afectats per aquest 
tema. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que com  ja  van 
dir en més d’una ocasió, en aquest tema, com en altres, no es poden donar 
informacions que puguin generar confusions, i que amb aquestes coses s’han 
de tenir informacions i actuacions que siguin clares perquè els veïns de la 
nostra ciutat ens puguin entendre.  
 
 No val ressaltar més un informe que diu que les antenes generen 
problemes que altre que diu que les antenes no en generen, per tant, crec que 
la primera decisió, -i això ho hem comentat amb els Grups Municipals- és que 
no hauríem de generar intranquil·litat ni donar informacions que puguin 
produir confusió. 
 
 Nosaltres podem entendre que es presenti una Moció per a fer una 
cosa quan aquesta cosa no es fa, ho podem entendre.  Podem entendre també 
que quan s’està fent una cosa es presenti una Moció per a dir que s’hauria de 
fer d’una altra forma. El que no compartim és que quan ja s’estan fent les 
coses, es presenti una Moció perquè es facin aqueixes coses que ja s’estan 
fent, i que ara explicarem. 
 
 Sembla ser que no va quedar clar en el mes de maig, que fa dos 
anys aquest Ajuntament ja va demanar a Localret que fes una Ordenança 
conjuntament amb altres ajuntaments perquè començava a haver una 
proliferació d’antenes de telefonia mòbil, i això havia d’estar regulat, i aqueixa 
Ordenança es va redactar i es va presentar a l’opinió pública, i aqueixa 
Ordenança no es va dur cap endavant, perquè faltava empara jurídic, que és el 
Decret que ha sortit ara de la Generalitat. 
 
 Si hagués sortit en aquell moment el Decret de la Generalitat, avui, 
aquest Ajuntament com tots els Ajuntaments, tindria una ordenança. 
L’Ajuntament de Barcelona no té una ordenança, tenen un acord com el 
d’aquest Ajuntament que al mes de maig, va acordar una moratòria per què no 
es poguessin instal·lar més antenes de telefonia mòbil en tot el nucli urbà de 
la Ciutat, exclosa la zona industrial. 
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 I, sabeu que aquest acord –ja ho vam dir al seu moment- no té 
fonament legal, i ja ho vam explicar. Tenim un escrit de la Secretaria d’Estat 
de Telecomunicació del Govern d’Espanya  que diu que ens han d’advertir que 
la suspensió cautelar acordada per aquest Ajuntament no té base legal, i, tot i 
no tenir base legal, aquest Ajuntament ho va aprovar, i, per sort en un temps 
curt, hem obtingut un empara jurídic, per poder fer el que vam dir a l’acord 
del mes de maig. 
 
 Hem fet una nota informativa a la ciutadania per deixar les coses 
clares, i l’Ordenança s’està redactant. En quin marc?, en la Ponència 
d’Activitats que és qui ha de redactar aquesta Ordenança tal com està previst 
en el Decret de la Generalitat en el seu article 9, i estem redactant i treballant 
amb l’Ordenança. Vaig explicar en la Comissió Informativa que quan tinguem 
l’Ordenança, evidentment, la discutirem amb la resta de grups municipals, 
com hem fet sempre. 
 
 En segon lloc, en aquesta Ciutat, no cal dir que s’instal·lin a cent 
metres o a tres-cents, perquè hem acordat una moratòria. És a dir, s’està 
mantenint una actitud més dura que la que planteja la Moció, ja que no  
podran instal·lar-se antenes de telefonia mòbil en aquesta ciutat fins que 
l’Ajuntament no hagi aprovat una Ordenança, per tant, la situació és més 
dura que la que proposa el punt dos de la Moció. 
 
 En tercer lloc, l’estudi s’ha encarregat, se realitzarà però 
independentment del que digui l’estudi, el Decret obliga a que totes les que 
estan instal·lades ara i que tenen una llicència d’obres, hauran de tenir una 
llicència ambiental, i, per tant, el Departament d’Activitats comunicarà a totes 
les operadores que tenen llicència en aquesta ciutat, que, com a mínim, 
s’adaptin a allò previst en el Decret. Ens agradi o no el Decret, nosaltres estem 
aquí per a complir les lleis i si no ens agrada el Decret haurà de ser el 
Parlament de Catalunya qui ho canviï. L’Ajuntament no ho podrà canviar. 
 
 I, en quart lloc, quan es fa referència a la informació, hem intentat 
informar clarament a la ciutat per evitar una informació confusa, i no farem 
en aquest Ple una discussió sobre si són perjudicials o no per a la salut. Això 
seria confondre. 
 
 Sí que hem de dir d’una forma clara que estem treballant, emparats 
jurídicament per fer una ordenança que serveixi per a protegir la salut dels 
nostres ciutadans/nes i que, a més, tingui en compte l’impacte ambiental i 
l’impacte sobre el paisatge urbà.  Això és el que treballarem, i això és el que 
s’ha explicat en la Comissió Informativa i s’ha explicat també en un full que 
aquest Ajuntament ha repartit per la Ciutat per deixar-ho molt clar.  
 
 Sàpiguen vostès que a Cornellà, a excepció de la zona industrial, 
fins que no tinguem redactada aqueixa ordenança, ningú podrà instal·lar 
antenes, i, jo crec que és això el que s’ha de dir. Si desprès uns pensem que 
són perjudicials i d’altres que no ho són, no ens toca alimentar aqueixa 



 43

confusió, nosaltres no som experts.  Jo prego a tots els Grups que estem aquí, 
que no alimentem més la confusió, i crec que la voluntat de tots és treballar 
perquè les coses funcionin bé, -en aquest cas i en altres-, i, per tant, demano 
que si s’ha de fer una Ordenança, que treballem, veurem quina és la distància 
de protecció per a les persones. 
 
 Si l’Ajuntament de Barcelona està disposat a mantenir –no sabem 
com jurídicament- la postura que va aprovar en la seva Moció, et puc 
assegurar que l’Ajuntament de Cornellà buscarà jurídicament també elements 
per assegurar l’espai de protecció a les persones, però si això no és possible, 
haurem d’aplicar el que diu el Decret perquè és una norma de rang superior a 
la que pot dictar aquest Ajuntament, ens agradi o no ens agradi.  En aquest 
sentit, treballarem tots i quant a les altres informacions, jo només demano que 
no hi hagi més confusió, sobretot, quan a data d’avui les coses no estan 
clares, i el que hem de fer és tenir instruments per a poder regular això que, 
fins ara, és cert que no s’havia regulat, i no per manca de voluntat de 
l’Ajuntament, sinó perquè no existia norma jurídica  amb la qual nosaltres 
poguéssim treballar. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que subscriu tot el 
que acaba de dir el Tinent d’Alcalde d’Interior, Comerç i Comunicació, i que, 
en principi, considera que quan de l’Ajuntament surt una nota informativa 
que és suficientment clara, el que s’està pretenent és precisament no entrar en 
discussions que no estan comprovades ja que no hi ha informes concloents 
per poder discutir sobre això. 
 
 Sí que comparteixo amb la Moció d’Esquerra Republicana i d’EUiA 
la seva preocupació per la qualitat de vida, per la prevenció, per la salut 
ambiental. Amb això estic d’acord, però crec que  si aprovéssim allò que 
demana la Moció aniríem en contra del que nosaltres mateixos estem fent, 
perquè, en cap moment, l’Ajuntament de Cornellà està fent deixadesa dels 
seus deures, tant els que recull la Llei reguladora de les Bases de Règim Local, 
com de qualsevol altre deure que derivi de la preocupació per la prevenció i la 
qualitat del benestar de les persones. 
 
 Considero que quan en el Ple passat es va decidir fer la moratòria ja 
s’estava intervenint. Quan es fa una nota informativa es va en la línia de 
donar explicacions clares, senzilles i que les puguin entendre tothom i 
nosaltres mateixos, perquè, ha sortit aquest Decret de la Generalitat -que és 
un fet diferencial amb respecte al mes passat quan parlàvem d’aquest tema-, 
però que és cert que s’ha de saber interpretar-lo. 
 
 Per la meva part, el que he fet és demanar a uns experts, tècnics en 
la matèria, que ho tradueixin a un llenguatge en el qual sigui capaç 
d’entendre’l, perquè, pot ser que ens perdem en megahertz i en no sé quantes 
coses més, i que fem comparacions de l’estil que el Sr. Flórez ens feia abans, 
comparar Adelaida, la situació d’Austràlia amb la situació d’Espanya, o amb la 
situació d’un espai obert on les antenes han de ser d’una potència enorme per 
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poder donar una cobertura suficient a tothom, amb un espai urbà on, 
evidentment, les antenes han de ser molt més petites i d’una potència mínima 
perquè està dins d’un nucli urbà i les condicions són diferents. 
 
 Crec que en l’estudi que l’Ajuntament diu que farà, -tots vam 
aprovar encarregar un estudi sobre els nivells electromagnètics- sí que 
hauríem de ser suficientment exhaustius per a comprovar la situació real de 
totes les antenes que hi ha en aquest moment en la ciutat, amb un mapa 
annex d’on estan col·locades i de quines són les seves interferències. La nota 
també ho recull, però, en principi,  creia que quan tots hi havíem  estat 
d’acord en aprovar la moratòria, i quan, a més, l’Ajuntament treu una nota 
informativa suficientment clara,  pensava que els Grups d’EUiA i d’ERC, 
retirarien la seva Moció, ja que el que estaven demanant, ja s’està fent, i està 
aprovat i és voluntat de fer-ho per part de tothom, malgrat que, -torno a dir- 
comparteixo la preocupació que es pot tenir. 
 
 Les coses no s’aconsegueixen d’un dia per un altre, s’ha de donar 
temps, i deixar que es pugui fer aquest estudi, que es comprovin les coses, 
perquè, a vegades, tenim intuïcions sobre una situació que ens porten a unes 
conclusions errònies. 
 
 Quant al contingut de la Moció, a pesar de compartir l’esperit que 
l’alimenta, no puc compartir el que ens està proposant ja que la major part de 
les coses s’estan fent. En el cas de l’Ordenança de Badalona, -jo conec 
l’Ordenança de Badalona- no té res a veure amb urbanisme ni amb activitats 
sinó que simplement es centra en les qüestions de prevenció de possibles 
riscos per a la salut, i, en aquest camp, fins i tot nosaltres la podríem aprovar. 
 
 No es tracta de fer una Moció tampoc oberta, sinó d’una Moció que 
sigui una mica més estricta i que realment estableixi en el cas de Cornellà –
després de realitzat l’estudi- que és el que es pot aplicar, que sigui realment 
fiable i considerat. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, en principi, a mi 
m’hauria sorprès molt que la Sra. Espinosa hagués estat d’acord amb mi, 
perquè aquí hi ha qüestions de fons i, per tant, això està clar.  
 
 També haig de dir que allò que no està en absolut demostrat és que 
no sigui danyós, però que ho sàpiguen, hi ha infinitat d’estudis i hi ha 
sentències, la més recent en el nostre propi Estat. A Bilbao ha hagut una 
sentència en aquest sentit. En Frankfurt hi ha una sentència, no solament en 
contra d’això, sinó en funció d’un estudi fet pel Lande de Salzburg i la 
Universitat de Viena sobre les densitats d’emissions que se’n donen i s’ha 
pronunciat radicalment en contra de la pròpia Llei alemanya, que és molt més 
restrictiva que la que hi ha en el nostre Estat. Per tant, aquestes són 
qüestiones a tenir en compte. 
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 D’altra banda, l’alarma social la generen les empreses amb la seva 
opacitat. Tothom va ocultant que hi hagi perill i dient que això no és res, per 
tant, és amb això que es crea l’alarma social. També des del punt de vista de 
devaluació patrimonial dels propis habitatges, ¿per què?, perquè en el moment 
que això es dóna, les famílies que viuen al voltant d’una antena, intenten 
marxar d’allà i s’han de vendre el pis que immediatament s’ha devaluat.  Hi ha 
un informe jurídic -que si voleu el passo-  on es parla de totes aquestes coses. 
 
 Les empreses no expliquen quina és l’apropiació de la terrassa. En 
el contracte diuen que la instal·lació permet totes les modificacions a posteriori 
i, per tant,  ja es poden oblidar d’utilitzar la terrassa, independentment dels 
que estan al voltant. Tampoc contempla cap segur per a les malalties 
derivades de les radiacions electromagnètiques. 
 
 Jo vaig fer una pregunta en el mes d’abril. Per què?, perquè vam 
detectar que s’estaven donant permisos,  al carrer Ramón Sala, número 38, i 
al respecte he de dir que els veïns estan tenint problemes per aconseguir que 
no s’instal·li aqueixa antena o aqueixa estació base, que és més que una 
antena. Aquí es va donar permís i sinó és perquè comencem a moure les 
coses, se seguirien donant permisos.  
 
 Podem dir tot allò que vulguem, però quan vam aprovar l’altra dia 
l’acord no es va fer per a no res,  es van aprovar els punts que es van proposar  
-precisament proposats per l’Equip de Govern-, per tant, hi ha tota una sèrie 
d’elements i és necessari que siguem també més prudents. 
 
 Tenim constantment, quan hi ha una sospita de perill per qualsevol 
cosa, la intenció d’ocultar-ho, en lloc d’actuar abans que passi, esperem a que 
morin no sé quants o que es produeixi no sé que cosa. 
 
  Per exemple, ens jactem de dir que som com a Europa, doncs 
senyors, les normatives europees són molt més restrictives que la que ha 
aprovat la Generalitat o la que s’aprovi a l’Estat Espanyol. Per tant, també som 
europeus per a això, o hem de ser-ho?. 
 
 Nosaltres, sens dubte, defensem això que plantegem aquí perquè 
creiem de veritat que és una necessitat, i aqueix full ha sortit arran de tota la 
moguda que ha hagut i que sapigueu que s’està repartint un altre full nostre 
que contempla també una sèrie d’elements en aquest sentit i també volem que 
se sàpiga el per què, i es destapi el problema. I finalment dir que després de 
tot el que s’ha dit, els companys i companyes de Ramón Sala que estan aquí 
poden anar-se tranquils, perquè aqueixa antena no es col·locarà, ni aqueixa 
estació base. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que li 
agradaria que el Sr. Flórez li ho aclarís, perquè no s’ha assabentat del que ha 
dit de la Sra. Espinosa, per poder replicar. Intervé en aquest moment el Sr. 
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Alcalde per manifestar que ho deixarem perquè el Sr. Flórez ja ha gastat 
quatre vegades el temps que té.  
 
 Intervé la Sra. Espinosa, per manifestar que quan ha aludit a la 
seva persona, crec que ha dit que li estranyava que jo aprovés no sé que. Amb 
vostè estic d’acord més d’una vegada, el que passa és que a vostè no 
l’interessa per simple imatge, perquè a vostè li agrada anar d’esquerres i li 
molesta que el PP de Cornellà li doni suport quan li ha donat el seu suport 
moltes vegades. 
 
 A vostè no li agrada que els veïns es beneficiï de l’acord que pugui 
ser amb el PP, perquè li interessa més mantenir aqueixa imatge dels anys 60 
en la que sembla ser que solament el tema social el porta la gent d’esquerres, i 
està vostè molt equivocat. Però m’agradaria només dir una cosa, demanar-los 
que en el tema dels veïns de Ramón Sala, s’obri un debat amb ells, que 
s’intenti per tots els mitjans que aqueixa antena no el col·loqui, sense fer cap 
revolució d’aquelles passades de moda a les que jo em refereixo de tant en 
tant, sinó parlant i impedint que es posi, a ser possible legalment, perquè, per 
a això som representants del poble que hem d’actuar legalment.  
 
 Espero que es col·labori amb ells i s’impedeixi la col·locació 
d’aqueixa antena sense aquestes “mogudes” que últimament proliferen en 
alguns grups que llencen la pedra i després amaguen la ma. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que la vehemència del Sr. Flórez li 
ha deixat preocupat, sinó retiren de la Moció això que diu dels edificis 
industrials i oficines, -perquè dóna la casualitat que jo m’hi passo més temps 
en la zona industrial que a casa-, i, per si de cas, votaré en contra de la Moció 
aquesta. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com 
a Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que pensava que 
veníem a solucionar problemes i no a donar quatre crits perquè ens 
aplaudeixin i sortim com si vinguéssim d’un “rodeo”. Venim a solucionar 
problemes i no a dir i a generar il·lusions o expectatives que després hem de 
complir altres, i no vostès. 
 
 No sé sobre què cosa hem debatut, ni sé sobre què  estem debatent, 
i tampoc sé si estem aquí per a dir que vostès han destapat no sé quin cas. 
Vostès no han destapat res. Nosaltres treballem en silenci, i treballem i ho 
expliquem, i vostès pensen que, potser amb això, podran aconseguir quatre 
vots. I potser amb aqueixa posició de creure que amb això van a aconseguir 
quelcom més, allò  que generen és més confusió dins d’aqueixa alarma social a 
la qual vostè se’n referia abans. 
 
 Si vostè vol treballar d’una forma constructiva i d’una forma 
positiva, no digui que en l’anterior acord que va prendre aquest Ple no es 
parlava d’una Ordenança. Aleshores perquè vam fer la moratòria?, si us plau, 
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per què vam fer la moratòria?.  La ha de llegir, perquè si ho llegeix tot igual, al 
final allò d’Adelaida, no és Adelaida, i aleshores, pot haver més confusió.  
 
 Aquí el que hi ha és simplement,  -perquè quedi clar aquesta nit, 
davant d’aquests veïns i davant de la Ciutat-, que fins que no estigui 
redactada l’Ordenança no es podran col·locar i que s’establiran les regles del 
joc per col·locar aqueixes antenes, i les antenes que estan col·locades en 
aquesta Ciutat hauran de passar novament per una inspecció,  perquè tinguin 
la llicència ambiental.  Això no és cap demagògia ni és vehemència. Això és el 
que farem els que cada dia ens despertem per a poder treballar i fer les coses 
bé, perquè, abans ja “les hemos echado un capote” dient que suposem que allò 
que volem tots és que això funcioni, però veiem que no tan sols que funcioni, 
sinó que a veure si ens portem avui quatre aplaudiments. Doncs no, ens hem 
de portar no quatre aplaudiments, ens hem de portar les coses clares avui a 
casa, i, per això, diem que no a la Moció, perquè el que farem va més enllà del 
que plantegen vostès en la seva Moció, i per això no li donem suport.          
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; els Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora 
Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; 
de la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández; del Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i 
Villena; i, del Regidors del Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García 
Llorente i Antonio Naranjo Hijos.  
  
 

 
 3.- Moció del Grup Municipal del PP, sobre la creació del 
Observatori de l’Euro a Cornellà. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Des de l’1 de gener de 1999 l’euro s’ha constituït en moneda del 
nostre sistema monetari. És evident que la nova moneda afectarà a tots i 
cadascun dels ciutadans/nes dels onze països europeus que l’assumeixen i 
que per a la seva implantació es fa necessari un període de transició i 
adaptació que, en principi, es desenvoluparà fins el 30 de juny de 2002. Fins 
aleshores seran nombroses les accions i iniciatives a emprendre en nom de 
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sensibilitzar, conscienciar i formar als ciutadans/nes. En aquesta línia 
s’emmarca la Recomanació de la Comissió de 23 d’abril de 1998 relativa al 
diàleg, al seguiment i la informació per  facilitar la transició a l’Euro, la qual 
aconsella la creació de “observatoris de l’Euro”. 
 
 L’idea d’uns organismes pròxims al ciutadà, que poguessin ser 
l’instrument de seguiment i control a través de tot el procés d’implantació de 
l’Euro, a fi d’evitar els abusos i garantir la transparència i la resolució dels 
conflictes que pogueren plantejar-se als consumidors, va partir del Grup de 
Treball Euro del Comitè dels Consumidors Europeus, que en el seu Informe de 
setembre de 1997 plantejava ja una proposta d’Observatoris de Transició a 
l’Euro als que s’atribuïa la missió de seguiment dels preus, contribució a la 
resolució de litigis, organització i difusió d’informació, etc..., preconitzant que 
en aquests Observatoris haurien d’estar representades totes les parts 
interessades. 
 
 Així mateix el Parlament Europeu en la seva Resolució sobre l’Euro i 
els Consumidors  va donar suport amb èmfasi la necessitat de creació dels 
Observatoris de l’Euro a escala local, destacant particularment que aquests 
òrgans podrien, en el curs de la fase crítica, jugar un paper determinant per a 
l’accés dels consumidors a la informació i el control de preus, el règim de 
doble etiquetat, i contribuir així a augmentar la confiança respecte a la 
manera en com se desenvolupa el pas a l’Euro. 
 
 En la composició s’inclina per la proposta de què sigui tripartita: 
professionals afectats, Administració Pública pertinent i els ciutadans/nes a 
través d’associacions, particularment de consumidors. 
 
 Per tot el que s’ha exposat proposem: 
 
 - Acord de creació de l’Observatori de l’Euro a Cornellà en el que 
s’establiran les funcions que es considerin necessàries per al compliment dels 
seus objectius i en particular: 
 
1. Analitzar en detall les conseqüències pràctiques de la implantació de l’Euro 

en els àmbits del consum, l’empresa distribuïdora, la petita i mitjana 
empresa, etc. 

2. Incentivar el diàleg i la col·laboració entre els sectors socials i les 
Administracions Públiques. 

3. Seguiment del procés de transició i implantació de l’euro i elevació de 
propostes i informació sobre el desenvolupament del mateix, 
periòdicament, a les institucions i autoritats responsables de nivell 
superior. 

4. En els seus respectius àmbits l’Observatori exercirà una funció d’acollida, 
orientació, escolta i assistència als ciutadans/nes en el cas que sigui 
requerit. 

5. Participació, mitjançant propostes i iniciatives, en les accions d’informació, 
formació i assessorament dels consumidors i professionals iniciades per les 
Administracions Públiques. 
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6. Difusió, seguiment del compliment del Codi de Bones Pràctiques i el bon ús 
de l’Etiqueta Identificativa d’adhesió a l’esmentat Codi. 

7. Mediació en els problemes o conflictes que puguin sorgir entre 
professionals i consumidors amb motiu de la introducció i implantació de 
l’Euro.”     

       
     
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, es fa una explicació de la Moció, 
manifestant que el període d’adaptació a l’Euro acaba el 30 de juny del 2002, i 
que el plantejament de crear un instrument que ens faciliti la informació, el 
seguiment i el control durant aquest procés d’adaptació, no és pas una idea 
meva, és una recomanació que ha fet el Parlament Europeu i que varis 
ajuntaments han adoptat. 
 
 Penso que hem de col·laborar per a què en aquests moments -que 
suposo seran confusos per al consumidor-,  els comerços i molta gent que està 
acostumada a la antiga moneda, els hi costarà acostumar-se, i jo el que 
proposo és la creació d’un organisme que pot ser tripartit, (Ajuntament, 
afectats i organitzacions de ciutadans, sobre tot, de consumidors), un 
organisme que funcioni de cara als pròxims anys perquè faciliti a la ciutadania 
aqueix pas a l’Euro. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que té constància de què 
el Consorci per a la Promoció i Dinamització del Comerç a Cornellà, ja està 
treballant en aquesta línia, no sé si creant un Observatori de l’Euro o no, però 
treballant en aquest sentit d’adaptació i suposo que altres estaments de 
l’Ajuntament estaran treballant en el tema, Hisenda i altres, perquè sinó, 
malament. No sé si aquesta Moció pot millorar o ajudar a alguna cosa, però 
crec que ens abstindrem de votar, perquè crec que és una feina que esteu fent 
i si no l’esteu fent, malament. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com 
a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que -com comentaves- serà una feina que no farà 
ella, sinó que la farem altres. 
 
 Nosaltres ja fa temps que estem treballant el tema de l’Euro, primer 
a nivell intern, a nivell de l’Ajuntament, tota la nostra comptabilitat ja l’estem 
adaptant i també en les relacions amb els contribuents es veu reflectida en 
tota la informació que fa referència als impostos,  els pressupostos municipals,  
la nòmina, etc. 
 
 Però també -com comentava el Sr. Artís-, dins del marc del Consorci 
de Promoció i Dinamització del Comerç a Cornellà, hem fet i estem fent coses. 
Fins i tot a la Fira vam fer una trobada amb els comerciants per explicar-los 
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una mica que significa l'Euro, com tenen que buscar ells les seves solucions, 
com s’han d’adequar a la seva situació i també dins de la Fira han posat una 
sèrie d’estands perquè hauran de fer adquisicions d’instruments. 
 
 Nosaltres no tenim cap inconvenient en donar suport a aquesta 
Moció, perquè, en el fons, és una Moció que ja estem fent. Al seu moment, la 
Diputació ja va ha posar en marxa una campanya i tot el tema de 
l’Observatori. Nosaltres, sense buscar un nom tan ampul·lós, ja vam decidir 
que treballaríem en això, perquè a la ciutat no tenim organitzacions de 
consumidors i tenim els instruments que tenim.  
 
 I, quins són aquests instruments? Tenim el Consorci i tenim 
l’Oficina d’Informació al Consumidor i podríem fer aquestes tasques també en  
les associacions de veïns per informar-los, -cosa que ja pensàvem fer-. No 
tenim cap inconvenient en donar suport a la Moció perquè és una cosa que 
ens afecta a tots, i, tot allò que ajudi a la ciutadania, evidentment, sense cap 
problema, ho recolzem.  
 
 La qüestió serà com podrem fer aquest instrument que haurà de 
treballar i fer difusió sobre aquest tema.  
 
 Si em permeteu, per a no fer el debat aquí, en la Comissió 
Informativa, podrem entre tots consensuar qual serà l’instrument, o quina 
gent estarà dintre de l’Observatori per a poder tirar això endavant. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
segurament el Sr. Artís tindrà coneixement de què s’estan fent aqueixes coses, 
però els ciutadans no ho tenen. Jo pretenc que, a part de què tinguem 
nosaltres aqueix coneixement, ho traspassem als ciutadans que són a qui 
estem representant. I agraeixo al Sr. Balmón que doni suport a aquesta Moció, 
i m’ofereixo a passar-li tota la documentació que tinc d’alguns pobles del Baix 
Llobregat, Sant Andreu de la Barca, Castelldefels, que han adaptat ja aquesta 
oficina. 
 
 Allò que més em preocupa i que m’ha motivat a fer aquesta Moció, 
és que en aquest Observatori intervinguessin les associacions de veïns, que 
sapiguen les associacions de veïns i entitats de la ciutat a on dirigir-se quan 
sorgeixi un problema. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar-se també a favor de la 
Moció perquè, malgrat que s’estan fent coses, -jo conec que s’esta donant a 
través de Comerç  un curs específic als comerciants i hi havia unes classes 
específiques sobre maneig i ús de l’Euro-, però crec que també s’ha de fer més 
extensiu, no només als comerciants sinó també a la resta de la ciutadania. 
 
 Per a això, també hi ha una sèrie de material que té la Diputació, en 
Sanitat i Consum  que va adreçat fonamentalment als centres de les persones 
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grans i a les escoles, etc.. Penso que, recopilant una mica tot el que hi ha, 
s’hauria d’organitzar, ordenar una mica quins usos es fan d’aquest material, 
quins objectius es marquen i fer-ho extensiu a més gent.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents, amb l’abstenció del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor 
Ignacio Flórez Barrón; del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor Joan 
Tardà i Coma; i, dels Regidors del Grup Municipal Mixt, senyors Alberto 
García Llorente i Antonio Naranjo Hijos.  
  
  
 
 
 4.-  Precs i preguntes. 
 
 Seguidament intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea de Cultura, 
Esports, Relacions Ciutadanes, i Cooperació i Solidaritat, senyor Vicenç 
Badenes i Teixidó, per manifestar que han estat quatre les dones que han 
mort aquest mes per maltractaments. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, per manifestar que ha 
hagut un Grup que ha presentat dues preguntes per escrit, i hi ha una que ja 
s’ha contestat.  Intervé en aquest moment el Portaveu del Grup Municipal 
Mixt, senyor Alberto García Llorente, per manifestar que l’altra no s’ha 
contestat, i és referida al bar del Centre Cívic Sant Ildefons.  
 
  
 Preguntes del Grup Mixt 
 
 Referida al tancament del bar situat en el Centre Cívic de Sant 
Ildefons: 
 

1. ¿Per què motiu s’ha decidit no renovar a l’actual llogater el 
contracte de lloguer per poder prosseguir amb l’activitat del bar?  

2. Què es pretén fer amb l’espai a on estava situat l’antic bar? 
 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea de 
Cultura, Esports, Relacions Ciutadanes, i Cooperació i Solidaritat, senyor 
Vicenç Badenes i Teixidó, per contestar a la pregunta del Grup Mixt, i dir que 
el tancament no ha estat una cosa “de hoy para mañana”. Nosaltres ja vam dir 
fa mesos que la idea de l’Ajuntament era ampliar una mica els serveis als 
ciutadans i ciutadanes del barri de Sant Ildefons en el Centre Cívic, i només 
ho podíem fer guanyant espai.  
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 Els usuaris del Centre Cívic ens havien demanat, en més d’una 
ocasió, poder guanyar espai per activitats culturals, cíviques, per a les 
activitats del Centre Cívic, i com que això era una concessió que ja venia 
d’anys, vàrem fer un par de reunions amb la gent del Centre Cívic, amb les 
entitats i vèiem que era més important l’espai d’activitats per a tallers, per a 
monitoratge, per a tot el que fan, que no per a bar, i aqueixa decisió respon a 
la voluntat política d’ampliar les activitats que està oferint el Centre Cívic. 
 
 Continua manifestant el Sr. Badenes que estan veient quin tipus 
d’activitats desenvoluparem, una de les possibles és un espai per a classes 
d’Internet,  per a instal·lar ordinadors per a la gent de les entitats, però també 
per a totes les activitats que podem fer compartint espais com estem fent ara 
en el Centre Cívic.      
 
 A continuació pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que no vol fer un prec 
ni una pregunta, sinó que és, en tot cas, un suggeriment, en relació a una 
informació que m’ha arribat i és que l’Ajuntament d’Alcobendas, està 
desenvolupant un programa per a l’estalvi i aprofitament d’aigua que m’ha 
semblat extraordinari.  
 
 Segons l’esmentat informe, han fet un estudi de depuració d’aigües 
residuals per a sistemes de reg d’eficiència junt amb la utilització de plantes 
xeròfiles -de les quals tantes vegades hem parlat aquí- i adequades al clima, 
que suposen un estalvi –diuen- molt important, encara que no tinc les dades 
aquí,  de molts milions de metres cúbics d’aigua a l’any. 
 
 També contempla una informació intensiva a tota la població sobre 
sistemes d’utilització d’estalvi d’aigua, la qual cosa està generant ja una 
disminució d’un 15% en el consum domèstic i encara més en les dependències 
municipals. 
 
 Preveu un sistema de tractament de l’aigua de les piscines que 
permeti que pugui utilitzar-se durant 10 o 12 anys, sense necessitat de 
substituir-la, i el que és més interessant, des del punt de vista econòmic, tot 
això s’ha aconseguit amb una inversió de 82 milions de pessetes  que està 
generant un benefici o un estalvi de 218 milions anuals. Per tot això, crec que 
és una experiència a tenir en compte, i, per tant, cal aprofitar-la, demanar 
informació, si és precís, que allà  es desplacin alguns tècnics, o fins i tot 
polítics, qui es consideri, per què,  a més d’aconseguir la informació, es pugui 
veure sobre el terreny. 
 
 Em va semblar extraordinari perquè, independentment dels efectes 
mediambientals, allò que més em va sorprendre, és que amb 82 milions de 
pessetes d’inversió estan generant 218 milions d’estalvi a la ciutat, cada any. 
 
 Tot seguit el Sr. Alcalde manifesta que prenem nota i mirem 
d’interessar-nos per aqueix projecte. Dubto que aquí puguem estalviar tant 
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perquè crec que no arribem a gastar-nos això, però en qualsevol dels casos, ho 
analitzarem. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que abans de començar la 
sessió anterior va preguntar a l’Alcaldia què en sabia o què pensava o si tenia 
informació sobre l’escola de Formació Professional que la Confederació 
d’Empresaris ha endegat a Cornellà. Ja sé que quan va acabar el plenari em 
vas dir que no en sabies res, però l’acta textualment diu: “A continuació pren 
la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, contestant al Sr. Tardà per 
manifestar que ja parlaran d’aquesta qüestió”, i no sé qui hi havia de parlar, 
vosaltres, o vosaltres amb nosaltres. 
 
 Han passat trenta dies i -sé que tens molts mals de caps-, però de 
fet s’està repartint ja el fulletó i el redactat és humiliant per a l’escola pública. 
I voldria dir que el fet que aquesta gent no s’hagi posat en contacte amb 
l’Ajuntament, trobo que es un problema de mala educació extraordinària, però 
a més a més, ja se’ls veu de què van. El fulletó diu: “Siguiendo este principio, 
la Fundación Fénix ha puesto en marcha un ambicioso proyecto de Formación 
Profesional a partir de la inquietud de los empresarios por encontrar 
profesionales con preparación teórica, práctica, adecuada a las necesidades 
laborales existentes...”. I finalment diu:”que combina los conocimientos 
adquiridos en las aulas con practicas reales en empresas concertadas para 
romper el esquema tradicional de la bolsa de trabajo al final de los estudios y 
facilitar el acceso del alumno al mercado laboral”. És a dir, hi ha un missatge 
subliminal  brutal, a més a més, -repeteixo-, que oferten cicles formatius que 
ja s’estan fent a les escoles públiques. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que ja va comentar que sabien que sobre un tema en 
concret, l’hosteleria, això era així,  i coneixíem un cert rumor de què volíem 
ampliar. En aquest moment, formalment ens han fet arribar què pensen fer i 
no necessiten demanar-nos permís perquè el permís ho tindrà que donar la 
Generalitat, -si és que aconsegueixen concertar-,  
 
 El responsable de la Confederació sap l’opinió de l’Alcalde i és que 
ens assembla molt bé que hi hagi un increment de l’oferta educativa i 
formativa a Cornellà, però allò que no compartim és si s’intenta oferir des del 
sector privat amb vistes a un futur concert, coses que en aquest moment ja 
està oferint la formació pública a Cornellà. 
 
 Aquesta és la meva opinió, i el President de la Confederació 
d’Empresaris la coneix. Penso que hi ha gent que està d’acord i altres que no 
estaran, en qualsevol cas, si se’ns demana l’opinió, -que se’ns hauria de 
demanar per part de la Generalitat, abans de donar un concert-, la nostra 
posició és aquesta. 
 
 Intervé novament el Sr. Tardà assenyalant que una cosa que 
lamentem profundament, perquè va ser una Moció que vam presentar 
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nosaltres al mes de febrer de l’any 2000, i sobretot, perquè va ser assumida 
per unanimitat, és que vam decidir al plenari fer-nos socis protectors de La 
Bressola, i jo, he hagut de passar per la vergonya de que, a dia d’avui, encara 
no hem rebut ni l’acord, ni s’ha fet cap pagament. 
 
 Jo no m’ho creia, a més a més, fa uns dies vaig parlar amb l’Alcalde, 
i vaig dir que en els fulls de la Bressola ja sortim com a Ajuntament que dóna 
suport –per cert, només hi ha el de Martorell i el de Cornellà a la Comarca-, i 
precisament al setembre fan una trobada i conviden a l’Alcalde de Cornellà, i 
no sé si és un problema de Secretaria, de Tresoreria, d’Intervenció o no sé de 
qui, és igual, a més a més no n’haig de fer res, però trobo que s’hauria 
d’escriure una carta disculpant-nos, i fer-ho. 
 
 Per altre banda, això és un prec, crec que des de l’Alcaldia s’hauria 
d’intentar corregir una tendència. El divendres de Festa Major, hi havia alguns 
comerços oberts, concretament, algunes agències immobiliàries, la indústria 
treballava, i fins i tot, empreses constructores contractades per l’Ajuntament o 
que treballen en espais urbans promoguts per l’Ajuntament, treballaven i amb 
una activitat extraordinària. Això em sembla absolutament ridícul perquè un 
dels arguments que es van utilitzar, era que el divendres serià el dia singular 
de la Festa Major, i ara tinc la impressió que això és el “Campo de Brabante”, 
és a dir, d’aquí a uns anys, la Festa Major serà el cap de setmana. 
 
 És més, crec que pot generat un greuge comparatiu i de quina 
manera podrem contrargumentar si el comerç s’adreça a la Direcció General 
de Consum de la Generalitat i demana bescanviar el divendres per un altre dia 
que el resulti més interessant des del punt de vista dels guanys.  
 
 Em sembla que l’Alcalde ha de fer que s’acompleixi el dia festiu del 
divendres de Festa Major de la mateixa manera que per la Mercè, a Barcelona, 
és festa i la gent de Cornellà ens emmotllem a la Festa Major de Barcelona. 
 
 Finalment, continua manifestant el Sr. Tardà, voldria preguntar a la  
Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, com va 
anar la reunió del dia 13 de juny. I, com que per raons familiars no vaig poder 
ser a la Junta de Portaveus, i nosaltres volíem presentar una Moció, que, de 
fet, vam rebre de Metges sense Fronteres, Greenpeace, i Amnistia 
Internacional, que –sabeu- estan endegant una campanya que diu “Adéu a les 
Armes”. 
 
 Sembla ser que aquesta Moció no es va poder presentar perquè la 
Junta de Portaveus va considerar que no s’adequava a allò que regula el ROM, 
-sé que això és discutible i això sempre serà l’etern problema-, però, en tot 
cas, sé que vau decidir fer un comunicat i avui amb sorpresa, hem rebut un 
comunicat que ha passat el llapis del Tinent d’Alcalde d’Interior. 
 
 D’aquest text que hem rebut de Metges sense fronteres i altres 
institucions, heu suprimit un apartat i considerem que no té cap sentit. 
Nosaltres no estem d’acord, i volem pregar que si estem d’acord amb el 
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contingut, doncs si nosaltres premiem a Metges sense Fronteres i ens envien 
un text i els hi passem el llapis vermell, trobo que...., no s’ha de fer això, és 
lleig. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar, respecte a l’assumpte de la Bressola, que si no s’ha fet arribar 
això, doncs es farà arribar. Respecte al tema  dels comerços el senyor Antonio 
Balmón Arévalo, com a President-Delegat de la Comissió Informativa 
d’Interior, Comerç i Comunicació, contestarà, pel que fa a la reunió, si la 
senyora Judith Ibàñez Vives, com a  Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut 
Pública, Serveis Socials i Dona, ho creu, ho pot fer ara, o no, perquè és una 
pregunta formulada verbalment. Quant a l’últim tema ja ho discutirem en un 
altre moment, perquè, evidentment, nosaltres siguin Metges sense Fronteres o 
qui sigui, si no estem d’acord amb algun escrit no ho subscriurem. Si del que 
es tracta quan t’envien un paper, és agafar-lo i dir, com ve de no sé qui,  ho 
assumim al 100%, doncs no, perquè, a vegades, nosaltres ens permetem 
discrepar inclús amb els papers que ens arriben del nostre propi partit, i, per 
tant, tampoc els presentem tal qual arriben. 
 
 Per tant, si hi ha un acord dels diferents grups es fa, i sinó cadascú 
que faci el que consideri adient. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que com ja va comentar en la Comissió 
Informativa respecte del dia festiu, allò que afecta a la zona industrial està 
regulada per convenis col·lectius, i com a molt, podem fer el suggeriment a les 
centrals sindicals de que quan negociïn els convenis col·lectius en aquesta 
localitat, en lloc d’agafar altres dies festius, posin aquest dia, però no ens 
enfrontarem ni amb les centrals sindicals ni amb els treballadors i empresaris 
que pacten les seves condicions laborals.  
 
 Pel que fa a l’altre qüestió, en la Junta de Portaveus vam quedar 
que jo redactaria el document, per a consensuar allò que ens ha enviat 
Greenpeace i que posa que el que és interessant és que tothom faci esforços 
perquè els Grups puguin donar suport aqueixa Moció. I amb aqueix sentit jo 
vaig escriure això, perquè sabia que el Grup Popular no estaria d’acord amb 
aquell paràgraf. 
 
 Acte seguit pren la paraula la senyora Judith Ibàñez Vives, com a  
Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, per 
manifestar que respecte a la reunió del dia 13, no vaig informar perquè estem 
pendents d’una altra reunió.  El tema de les portes, personalment ho vaig 
demanar al Gerent de l’Àrea el dia que va venir el Conseller i d’alguna manera 
ho estudiaran, però com que ha d’haver-hi una reunió abans de la primera 
quinzena de juliol, pensava informar-te de com s’acabava el tema de Martí i 
Julià. 
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 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, 
per a pròxims anys, demanaria que la Guàrdia Urbana revisi els quioscos de 
pirotècnica de la ciutat amb la  finalitat de poder traslladar alguns o intentar 
traslladar alguns, sobretot, el que està col·locat en el lateral de la plaça de la 
Llibertat, al costat de la parada dels autobusos, que considero que és un lloc 
amb poc adequat per què hi hagi un quiosc de venda de pirotècnia, i també 
que facin balanç i comptabilitat de tots els que tenim a la ciutat. 
 
 I per últim, afegeix la Sra. Espinosa, un prec referent al Barri Antic 
d’Almeda que pateix últimament manca de neteja als carrers i mal olor al 
clavegueram. També he rebut queixes dels contenidors d’escombraries que 
sembla ser que no es netegen amb freqüència, -els netegen per fora però per 
dins no-, i aquestes queixes també les he rebut del barri Riera. Per tant, que 
es miri què passa o si es compleix, sobretot, el carrer Dolors Almeda-, sé que 
és un carrer que hi ha tramuntana cada dos per tres, però per aquella zona 
corre de tot, papers, caixes, quan hi ha una mica de vent, i està bruta i 
deixada. 
 
 Finalment el Sr. Alcalde manifesta que es pren nota dels precs. 
 

 
 

III 
  
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 47.2, del Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d'abril, i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
 
COMISSIÓ INFORMATIVA D’OBRES, URBANISME, MANTENIMENT I 
SERVEIS I MEDI AMBIENT  
 
  
 Únic.- Rectificar d’ofici les errades materials i de fet existent en 
l’acord d’aprovació municipal de determinats fulls d’apreuament, 
corresponent a l’expedient d’expropiació pel sistema de taxació conjunta 
del Polígon 2 del Pla Especial d’Assignació d’Usos del Subsector Ribera-
Serrallo, i, elevar-ho a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona per a la seva 
aprovació. 
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 DICTAMEN 
 
 
 “Vist el Projecte d’expropiació pel sistema de taxació conjunta de les 
finques compreses dins el polígon 2 del Pla especial d’assignació d’usos del 
subsector Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat, promogut i tramès per 
aquest Ajuntament i aprovat definitivament per la Comissió d’Urbanisme de 
Barcelona en sessió celebrada el dia 15 de novembre de 2000. 
 
 Vist l’informe emès per la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures en data 27 de juny de 2001, segons 
el qual: 
 
 “En data 15 de novembre de 2000 la Comissió d’Urbanisme de 
Barcelona aprovà definitivament el projecte d’expropiació pel sistema de 
taxació conjunta de les finques compreses dins el polígon 2 del Pla especial del 
subsector Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat. Posteriorment s’ha 
detectat l’existència d’errors materials en els fulls de valoració d’algunes 
finques, tal i com es manifesta en l’informe emès pels tècnics de l’empresa 
G.P.O., encarregada d’efectuar les esmentades valoracions, segons el qual: 
 

“En relació a l’expedient per a l’expropiació pel sistema de taxació 
conjunta de les finques compreses dins  l’àmbit del Polígon 2 del Pla Especial 
d’Assignació d’Usos del subsector Ribera-Serrallo de Cornellà de Llobregat, 
s’han detectat els següents errors materials: 
 
FINCA NÚM. 1 
 
Aquesta finca es troba conreada havent-se atribuït la titularitat dels conreus 
al senyor Ramón, del qual es desconeixien més dades. Amb posterioritat a 
l’aprovació del projecte, el senyor Marcel Llecha i Perarnau, en representació 
dels senyors Manuel Medina Saborido, José Gómez Marcos, Francisco Ruiz 
Enrich, Feliciano Martínez Sáez, i Julian Carballar Bernardino, presenta un 
escrit a l’Ajuntament en data 9 de maig de 2001 mitjançant el qual aporta la 
renúncia del Sr. Ramon Bartomeu i Dagà a qualsevol indemnització pels 
conreus existents a la finca núm. 1 del Subsector Ribera-Serrallo donat que 
no són de la seva titularitat, així com un altre escrit signat pels senyors 
Manuel Medina Saborido, José Gómez Marcos, Francisco Ruiz Enrich, 
Feliciano Martínez Sáez, i Julian Carballar Bernardino, mitjançant el qual 
manifesten que són ells els que exploten l’esmentada finca núm. 1 i relacionen 
les superfícies que corresponen a cadascun. 
 
 En base a aquest escrit s’han formulat nous fulls d’apreuament 
incorporant els nous titulars i essent el total de les indemnitzacions igual a la 
indemnització originària. 
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FINCA NÚM. 3 
 
La finca és propietat de la Sra. Maria Bargalló Torres i en la mateixa existeixen 
uns conreus valorats en cent trenta-tres mil nou-centes vint pessetes atribuïts 
a la Sra. Bargalló. El Sr. Joaquín Pérez Gallardo va presentar una al·legació a 
l’aprovació inicial de l’expedient de referència mitjançant la qual manifestava 
ser el conreador de l’esmentada finca i sol·licitava la valoració de l’extinció del 
contracte i el conreu de dita finca. L’al·legació presentada va ser desestimada 
en base, d’una banda,  a que en el contracte d’arrendament rústic aportat pel 
Sr. Pérez Gallardo es disposa expressament que al seva durada serà 
exclusivament d’un any (de l’1 de novembre de 1993 al 31 d’octubre de 1994) 
i, d’una altra, a que les collites pendents existents a la finca ja havien estat 
valorades en el Projecte per un import de 133.920,-ptes. Això últim no es va 
rectificar en el full d’apreuament i es van tornar a atribuir les collites a la Sra. 
Bargalló. Davant aquesta situació, la pròpia Sra. Bargalló en el mes de maig 
d’enguany va presentar un escrit mitjançant el qual renuncia a la 
indemnització per collites a favor del Sr. Pérez Gallardo. 
 
 En base a això s’ha rectificat el full d’apreuament de la finca 
número 3, atribuint les collites al seu titular, Sr. Pérez Gallardo, i rectificant la 
indemnització de la Sra. Bargalló. El total de la indemnització és inferior a la 
quantitat originària ja que no existeix premi d’afecció sobre les collites. 
 
FINCA NÚM. 22 
 
En aquesta finca existeix un habitatge de dues plantes (planta baixa i planta 
pis) de cinquanta metres quadrats cadascuna d’elles. Per error, el full 
d’apreuament només contemplava cinquanta metres quadrats. 
 
 Igualment per error, no es van transcriure les millores en l’apartat 
d’indemnització per perjudicis, per un valor de quatre-centes set mil sis-centes 
tretze pessetes. 
 
 S’ha formulat un nou full d’apreuament corregint aquests errors, 
essent el total de la indemnització de quatre milions set-centes cinquanta mil 
pessetes. 
 
FINCA 27 
 
La titularitat de la finca està atribuïda a la Sra. Angelina Sala Beti i/o 
Sr.Ramón Garriga Sala, quan en realitat aquest últim és Sra. Ramona Garriga 
Sala, per la qual cosa es corregeix i en la mateixa existeixen uns conreus 
valorats en  trenta mil tres-centes  pessetes atribuïts a la Sra. Garriga. El Sr. 
Juan Guillén García va presentar una al·legació a l’aprovació inicial de 
l’expedient de referència mitjançant la qual  sol·licitava que se’l considerés 
com a arrendatari de la parcel·la 27. L’al·legació presentada va ser 
desestimada en base a que la documentació presentada era insuficient per a 
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demostrar la seva condició d’arrendatari però no es va rectificar la titularitat 
de la indemnització per collites. 
 
S’ha rectificat el full d’apreuament de la finca número 27, atribuint les collites 
al seu titular, Sr. Guillén García i modificant el preu del metro quadrat donat 
que no eren 80 pta./m2, sinó 95 pta./m2. 
 
Pel que fa a la indemnització de la Sra. Garriga, a més de  rectificar-la 
descomptant la part corresponent a les collites, s’han corregit els següents 
errors que van produir-se en  transcriure les dades al full d’apreuament: 
 
- La longitud de la tanca lateral és de 46 metres i no de 45 metres. 
- El valor unitari de reposició de la tanca lateral és de 3.500,-    pta./metro i 

no de 1.500,- pta./metro. 
- Els coeficients d’antiguitat tant de la tanca principal com de la tanca 

lateral és 0,91 i no 0,61. 
- La superfície de plantacions és de 88 metros i no de 32 metros. 
 
Amb aquestes correccions la indemnització total corresponent a la propietària 
de la finca número 27 és de 851.000,- pta. 
 
FINCA 56 
 
Aquesta finca, a efectes de conreus, està subdividida en tres parcel·les. En la 
56.2 apareix com a titular “Gendre de José Pérez Sánchez” donat que en el 
moment de l’elaboració del projecte es desconeixien les dades d’aquest senyor. 
S’ha corregit el full d’apreuament en el sentit d’especificar que l’afectat és José 
Santiago Luque. 
 
FINCA 57 
 
Aquesta finca, a efectes de conreus, està subdividida en tres parcel·les. En la 
57.2 apareix com a titular “Gendre de José Pérez Sánchez” donat que en el 
moment de l’elaboració del projecte es desconeixien les dades d’aquest senyor.  
 
S’ha corregit el full d’apreuament en el sentit d’especificar que l’afectat és José 
Santiago Luque. 
 
 FINCA 68 A I B 
 
S’han corregit els següents errors que van produir-se en  transcriure les dades 
de la finca al full d’apreuament: 
 
- La superfície de la finca és de 237,05 metros quadrats i no de 207, 05 

metros quadrats. 
- Les millores que corresponen a la finca són d’una unitat i no de zero 

unitats. 
- El valor unitari de reposició de la tanca lateral és de 3.700,- pta./metro i 

no de 3.000,- pta./metro. 
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Amb aquestes correccions la indemnització total corresponent a la propietat de 
la finca número 68 A i B és de 975.495,- pta.” 
 
 D’altra banda qui subscriu considera que s’ha produït un error de 
fet en resoldre les al·legacions presentades pel Sr. Israel Arroyo Fernández i la 
Sra. Maria Carmen Gómez Moya. Ambdós manifestaven ocupar un habitatge 
afectat per l’expropiació i sol·licitaven la inclusió en l’expedient, aportant 
certificat de residència, document que no va ésser considerat alhora de 
resoldre les al·legacions donat que la desestimació es basava únicament en la 
manca de documentació acreditativa de l’existència d’un contracte 
d’arrendament. Tot i això no es pot obviar que l’habitatge ocupat a precari, 
amb el consentiment tàcit de la propietat donat que no se'ls ha practicat cap 
desnonament en tot aquest temps,  pel Sr. Arroyo i per la Sra. Gómez, amb 
dates d’alta en el Padró Municipal d’Habitants 1 de maig de 1996 i 19 de juliol 
de 1995, respectivament, és també susceptible de protecció i està subjecte a 
indemnització, d’acord amb diferents sentències del Tribunal Suprem 
(Sentències de 22 de març i 19 de novembre de 1957, 30 de novembre de 
1964, 21 d’octubre de 1971, 8 de març de 1972, 23 de maig de 1979 i 22 de 
juliol de 1997). 
 
 La indemnització per perjudicis, en concepte de trasllat i millores, 
que es proposa ascendeix a la quantitat de 435.000,-pta. 
 
 Finalment, en data 23 d’abril de 2001, el Sr. José Guillén García 
presenta un escrit mitjançant el qual manifesta que és propietari d’una finca 
situada en aquest municipi, en la ribera del Baix Llobregat i que havent 
arribat al seu coneixement que existeix un expedient expropiatori del sector 
sense que li hagi estat notificat de cap forma i per tant sol·licita que li sigui 
notificada la iniciació de l’expedient d’expropiació amb remissió de tota la 
documentació corresponent per tal d’iniciar el procediment de taxació 
individual recollit en la Llei d’Expropiació Forçosa. 
 
 Segons consta a l’expedient el Sr. José Guillén García és propietari 
de la finca identificada amb el núm. 62-E per a la qual el projecte preveu una 
indemnització d’1.052.836,- pta. Intentada la notificació de l’acord d’aprovació 
inicial del projecte d’expropiació en el domicili de l’al·legant, obtingut de les 
dades que consten en el Padró Municipal d’Habitants, la mateixa resultà 
infructuosa, per la qual cosa, i d’acord amb el que estableix l’article 59.4 de la 
Llei 30/1992, la notificació fou efectuada mitjançant l’edicte publicat en el 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona núm. 144 de data 16 de juny de 
2000. Tramitat l’expedient sense que el Sr. Guillén comparegués en el tràmit  
d’informació pública, fou elevat a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona per a 
la seva aprovació definitiva. Mitjançant acord adoptat per l’esmentada 
Comissió en data 15 de novembre de 2000 aprovà definitivament el projecte i, 
essent desconegut el domicili del Sr. Guillén, l’edicte mitjançant el qual se’l 
notificava l’esmentat acord va ser publicat en el Diari Oficial de la Generalitat 
de Catalunya núm. 3293, de 28 de desembre de 2000. 
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 Com a conseqüència de la instància presentada pel Sr. José Guillén 
Garcia en data 23 d’abril de 2001, es van tornar a comprovar les dades del 
Padró Municipal d’Habitants resultant que les notificacions individuals no 
s’havien intentat practicar en el domicili que el Sr. Guillén manifesta en 
l’esmentat escrit de 23 d’abril de 2000, sinó en el d’un altre ciutadà de 
Cornellà, actualment de baixa, que té exactament el mateix nom i els mateixos 
cognoms que l’al·legant. 
 
 D’altra banda, i consultat el Departament de Gestió Tributària 
d’aquest Ajuntament, no es practica cap liquidació a nom del Sr. José Guillén 
Garcia pel concepte d’Impost sobre béns immobles de naturalesa rústega en el 
sector de Ribera-Serrallo. 
 
 Per tot el que s’ha exposat, qui subscriu considera que les 
notificacions mitjançant edicte practicades al Sr. José Guillén García són 
vàlides, encara més si es té en compte que el projecte d’expropiació del 
subsector Ribera-Serrallo ha estat objecte d’àmplia publicitat des de l’inici de 
la tramitació del Pla Especial d’Assignació d’Usos i que entre els afectats per 
dit projecte es troba el germà de l’al·legant, Sr. Juan Guillén García. 
 
 A criteri de qui subscriu  es pot sotmetre a la consideració del Ple 
Municipal la rectificació de les errades materials detectades en el Projecte 
d’expropiació aprovat inicialment pel Ple de l’Ajuntament, així com la 
rectificació de l’error de fet produït en la desestimació de les al·legacions 
presentades pel Sr. Israel Arroyo Fernández i la Sra. Maria Carmen Gómez 
Moya, i finalment la desestimació de la sol·licitud de data 23 d’abril de 2001 
presentada pel Sr. José Guillén García, elevant els acords que es prenguin a la 
Comissió d’Urbanisme de Barcelona per a la seva aprovació.” 
 
 Vist l’article 105.2 de la Llei 4/1999, de modificació de la Llei 
30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions 
Públiques i del Procediment Administratiu Comú, en el qual s’estableix que les 
Administracions Públiques podran rectificar, en qualsevol moment, d’ofici o a 
instància dels interessats els errors materials, de fet o aritmètics existents en 
els seus actes. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d’abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Rectificar d’ofici les errades materials detectades a l’acord 
municipal d’aprovació dels fulls de valoració de les finques identificades amb 
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els números 1, 3, 22, 27, 56, 57 i 68 A i B, corresponent el projecte 
d’expropiació pel sistema de taxació conjunta de les finques compreses dins el 
polígon 2 del Pla especial d’assignació d’usos del subsector Ribera-Serrallo, de 
Cornellà de Llobregat, aprovat per aquest Ajuntament en data 27 d’abril de 
2000,  pels motius i en el sentit expressats en la part expositiva del present 
acord. 
 
 Segon.- Modificar l’acord plenari adoptat en data 26 d’octubre de 
2000 relatiu a la posició municipal en torn a les al.legació presentades  pel Sr. 
Israel Arroyo Fernández i la Sra. Maria Carmen Gómez Moya, que, per error va 
ser informades desfavorablement, en el sentit d’informar-les favorablement 
pels motius i en el sentit expressats en la part expositiva del present acord. 
 
 Tercer.- Desestimar la sol·licitud presentada pel Sr. José Guillén 
García en data 23 d’abril de 2001, pels motius expressats en la part expositiva 
del present acord. 
 
 Quart.- Notificar aquests acords als interessats. 
 
 Cinquè.- Elevar els presents acords a la Comissió d’Urbanisme de 
Barcelona per a  que, si s’escau, en la seva qualitat d’òrgan competent per a 
l’aprovació definitiva del Projecte d’expropiació pel sistema de taxació conjunta 
de les finques compreses dins el polígon 2 del Pla especial d’assignació d’usos 
del subsector Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat, que es portà a efecte 
mitjançant acord de data 15 de novembre de 2000, adopti l’oportú acord de 
rectificació d’errors del mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo,  es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que el projecte d’expropiació és un projecte que afecta a 
moltes finques, i, lògicament, en la mesura que anem treballant i aprofundint 
en ell, sorgeixen alguns errors, sobretot, d’imputació de qui són els conreadors 
d’algunes de les parcel·les. 
 
 Hi ha hagut un procés  gairebé d’investigació per a designar quines 
són les persones que realment cultiven aqueixes parcel·les i es procedeix a 
rectificar les assignacions inicials que, en molts casos, ha costat justificar. 
També hi ha diferències en la superfície de finques que són de 20, 25, 30 
metres, al Registre de la propietat figura una extensió distinta, es fa un 
amidament “in situ”, es comprova efectivament que els metros són més i se 
procedeix a reconèixer-lo, o sigui, errors materials menors en la majoria dels 
casos que es corregeixen perquè a cadascú li la part que li toqui correspon. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón.  
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la  sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-dos hores i quinze minuts, de 
la qual s’estenc la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, junta-
ment amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 


